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Voorwoord

In deze regeling vind je regels die in de gemeente Ede gelden. De regels gaan bijvoorbeeld over 

veiligheid, evenementen, demonstraties, horecabedrijven, straathandel, parkeren en honden. 

Iedereen die in de gemeente Ede woont of de gemeente bezoekt, moet zich aan deze regels 

houden. De gemeenteraad, de baas van de gemeente, heeft deze regeling vastgesteld. De officiële 

naam van de regeling is: Algemene plaatselijke verordening (APV) van de gemeente Ede. Om het 

kort te houden, schrijven we hierna ‘APV’ of  ‘deze regeling’.

Deze versie van de regeling is in begrijpelijke taal geschreven

De officiële APV is in moeilijke taal geschreven. Ook staat er juridische vaktaal (jargon) in de officiële 

regeling. Maar de gemeente Ede vindt het belangrijk dat haar inwoners en bezoekers de regels van 

de gemeente begrijpen. Want dan weten de inwoners en bezoekers wat er wel en niet mag in de 

gemeente. En voorkomen we onduidelijkheid, misverstanden en verschillen van mening. Daarom 

hebben we deze versie van de APV gemaakt: de regeling in begrijpelijke taal.

Om de tekst niet te moeilijk te maken, vind je juridische uitleg van woorden en regels in 

voetnoten

Voetnoten zijn losse aantekeningen onderaan een pagina. Iedere voetnoot heeft een nummer. Dat 

nummer vind je terug rechtsboven een woord of zin op dezelfde pagina. 1 In de voetnoot vind je 

extra informatie over het woord of de regel. 

Sommige artikelen zijn niet ingevuld

Je leest dan bijvoorbeeld: ‘Dit artikel bestaat nog niet’, ‘Dit artikel geldt niet meer’ of ‘Dit artikel wordt 

verplaatst naar het omgevingsplan’. Dat zijn dus lege artikelen. Misschien vind je het raar dat we 

die artikelen laten staan, maar we hebben daar een goede reden voor. Als de gemeenteraad in de 

toekomst die artikelen toch invult, dan kunnen we de nieuwe tekst in deze regeling zetten zonder de 

nummering van de artikelen aan te passen.

Deze regeling wijzigt soms

Soms veranderen we sommige regels. Dan wordt de officiële APV opnieuw vastgesteld. We passen 

dan ook deze regeling in begrijpelijke taal aan.

Belangrijk: de officiële versie van de APV gaat voor

Deze versie in begrijpelijke taal vervangt de officiële versie van de APV niet. En de officiële versie gaat 

altijd voor. In besluiten verwijst de gemeente ook altijd naar de regels in de officiële versie van de 

APV en niet naar deze versie. Dat blijft ook zo.

Neem gerust contact op met de gemeente bij vragen of onduidelijkheden over deze regeling

Onze medewerkers geven je graag antwoord. Je bereikt ons op telefoonnummer 14 0318 of 0318 

68 09 11. Je kunt ons ook een mail sturen via de contactpagina op de site van de gemeente Ede. 

1	 Dit is een voorbeeld van een aantekening bij een woord of regel uit deze regeling. Dit soort 

aantekeningen worden ook ‘noten’ of ‘voetnoten’ genoemd.
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1.	 Algemene regels over 

toestemmingen

1:1	 Wat is de betekenis van het woord ‘toestemming’ in deze 
regeling?

In deze regeling staat op een aantal plaatsen wanneer je aan de gemeente2 toestemming 

kunt vragen om iets te doen. Of om je niet aan een regel te hoeven houden. Juridisch 

heet die toestemming ‘vergunning’ of ‘ontheffing’. 

➔	Een vergunning is een officiële toestemming van de gemeente om iets te mogen doen 

of om van bepaalde zaken van de gemeente gebruik te mogen maken.

➔	Een ontheffing is een speciale toestemming van de gemeente waarin voor jou een 

uitzondering op een regel wordt gemaakt.

In deze regeling gebruiken we het woord toestemming, omdat dit beter te begrijpen is dan 

de woorden vergunning en ontheffing. Maar in een artikel leggen we vaak nog wel uit of de 

toestemming een vergunning of ontheffing is. Dat vinden we belangrijk, omdat er juridisch 

een verschil is tussen vergunning en ontheffing.

1:2	 Je vraagt de gemeente om toestemming: aan welke 
beslistermijnen moet de gemeente zich houden?

1	 Vraag je aan de gemeente toestemming om iets doen of om je niet aan een regel te 

houden? Dan neemt de gemeente een beslissing binnen 8 weken na ontvangst van je 

aanvraag.

2	 Heeft de gemeente meer tijd nodig voor de beslissing? Dan kan de gemeente de 

beslistermijn verlengen met maximaal 8 weken. 

3	 Heeft je aanvraag om toestemming te maken met het omgevingsrecht? Dan geldt dit 

artikel niet.

4	 Vraag je toestemming aan volgens artikel 3:4 van deze regeling? Dan gelden de 

beslistermijnen van dit artikel 1:2 niet.

1:3	 De gemeente houdt zich niet aan de beslistermijn: krijg je dan 
automatisch toestemming?

In deze regeling staat in sommige artikelen dat je automatisch toestemming krijgt als de gemeente 

niet snel genoeg beslist. Je krijgt de toestemming dan volgens paragraaf 4.1.3.3 van de Algemene 

wet bestuursrecht. (Deze paragraaf heet: ‘Positieve fictieve beschikking bij niet tijdig beslissen’.) Staat 

in deze regeling dat je de toestemming niet automatisch krijgt, als de gemeente te laat beslist? Dan 

geldt paragraaf 4.1.3.3 van de Algemene wet bestuursrecht niet. En staat in deze regeling niets over 

wat er gebeurt als de gemeente niet snel genoeg beslist? Ook dan geldt paragraaf 4.1.3.3 van de 

Algemene wet bestuursrecht niet. Je krijgt dan dus niet automatisch toestemming. 

2	 Met gemeente bedoelen we natuurlijk de gemeente Ede. De beslissing wordt genomen door een 

bestuursorgaan van de gemeente. Voorbeelden van bestuursorganen zijn: de gemeenteraad, de 

burgemeester en het college van burgemeester en wethouders. Welk bestuursorgaan de beslissing 

neemt? Dat hangt af van het onderwerp en wat daarover in wettelijke regels staat.
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1:4	 Mag de gemeente voorwaarden stellen voor de toestemming?

1	 Krijg je toestemming van de gemeente om iets te doen of om je niet aan een regel te 

houden? Dan kan de gemeente beslissen dat je de toestemming alleen mag gebruiken 

als jij je aan bepaalde voorwaarden houdt. Ook kan de gemeente grenzen stellen aan 

de toestemming. De gemeente mag dat alleen doen als de voorwaarden en grenzen 

helpen bij het beschermen van de belangen die te maken hebben met waarom jij de 

toestemming nodig hebt. De gemeente schrijft de voorwaarden en grenzen op in het 

juridische document dat we vergunning of ontheffing noemen.

2	 Heb je toestemming van de gemeente gekregen? Dan ben je verplicht om je aan de 

gegeven voorwaarden en grenzen te houden. 

3	 Heeft je aanvraag om toestemming te maken met het omgevingsrecht? Dan geldt dit 

artikel niet.

1:5	 Wie mag een toestemming van de gemeente gebruiken?

1	 Krijg je een toestemming van de gemeente? Dan is die toestemming persoonlijk. 

Daarmee bedoelen we dat we alleen aan jou toestemming geven. Iemand anders mag 

de toestemming niet gebruiken.

2	 De gemeente kan beslissen dat de eerste alinea van dit artikel niet geldt. Dat staat dan 

in deze regeling of in een extra regel die onder deze regeling valt. Heeft je aanvraag om 

toestemming te maken met het omgevingsrecht? Dan geldt dit artikel niet.

1:6	 Mag de gemeente een toestemming terugnemen of 
veranderen?

De gemeente mag een toestemming terugnemen (intrekken) of veranderen. Dit mag de 

gemeente doen om de volgende redenen:

a.	 Je hebt bij de aanvraag om toestemming foute informatie gegeven of je hebt niet alle 

informatie gegeven.

b.	 Nadat je de toestemming hebt gekregen, is de situatie3 veranderd. En in de nieuwe 

situatie is terugnemen of veranderen van de toestemming nodig voor het beschermen 

van de belangen die te maken hebben met waarom jij de toestemming nodig hebt.

c.	 Je houdt je niet aan de regels die in de toestemming staan.

d.	 Je gebruikt de toestemming niet binnen de door de gemeente genoemde termijn of 

binnen een redelijke termijn als er geen termijn genoemd is.

e.	 Je vraagt de gemeente om de toestemming terug te nemen of te veranderen.

f.	 De gemeente gaf de toestemming voor onbepaalde tijd, maar dat mag niet volgens de 

regel die in de eerste alinea van artikel 1:7 bij de letter c staat.

Heeft je aanvraag om toestemming te maken met het omgevingsrecht? Dan geldt dit artikel niet.

1:7	 Hoe lang geldt een toestemming?

1	 Een toestemming van de gemeente geldt voor onbepaalde tijd. Maar dit geldt niet als:

a.	 Er iets anders in de toestemming staat.

b.	 Het karakter van de toestemming niet toestaat er geen einddatum is.

c.	 Er meer personen zijn die een toestemming willen, dan dat er beschikbare 

toestemmingen zijn.

d.	 Het gaat over een toestemming of goedgevonden melding uit een van de volgende 

artikelen van deze regeling:

•	 artikel 2:25 over evenementen;

•	 artikel 2:28 over horecabedrijven;

•	 artikel 2:39 over gokbedrijven;

•	 artikel 3:4 over seksbedrijven.

3	 Een situatie verandert als de omstandigheden veranderen. De situatie is ook veranderd als de 

gemeente een nieuwe mening heeft. Bijvoorbeeld omdat er nieuwe rechtspraak is of omdat de 

gemeente haar beleid heeft veranderd. 
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•	

2	 Voor situaties bedoeld bij letter c van de eerste alinea, kan het college van 

burgemeester en wethouders extra regels maken. Die regels moeten gaan over een 

eerlijke verdeling van de toestemmingen.

3	 In de situaties bedoeld bij letter d van de eerste alinea, beslist de gemeente hoe lang de 

toestemming of goedgevonden melding geldig is.

1:8	 Wanneer kan de gemeente toestemming weigeren?

1	 De gemeente kan de aanvraag om een toestemming in ieder geval afwijzen als dat 

belangrijk is voor:

a.	 de openbare orde;

b.	 de openbare veiligheid;

c.	 de volksgezondheid;

d.	 de bescherming van het milieu.

2	 Heb je de aanvraag om toestemming niet op tijd ingediend? En heeft de gemeente 

daardoor te weinig tijd om goed op je aanvraag te reageren? Dan kan de gemeente 

je aanvraag ook afwijzen. Je bent op tijd met je aanvraag, als je de aanvraag op zijn 

laatst drie weken voor de gewenste ingangsdatum indient. Maar let op: het college 

van burgemeester en wethouders kan in een aanvullende regel beslissen dat een 

andere termijn geldt voor toestemmingen voor evenementen (zie artikel 2:25 van deze 

regeling).

3	 Zijn er meer aanvragen om toestemming dan beschikbare vergunningen of 

ontheffingen? Dan kan de gemeente de aanvraag om toestemming ook afwijzen.
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2.	 Regels over openbare orde en 

veiligheid, volksgezondheid en 

milieu

Paragraaf 1. Voorkomen of bestrijden van relletjes en problemen

2:1	 Verbod om op straat samen te komen, te rellen of te vechten

1	 Dit mag je niet doen op straat, pleinen, parken en andere openbare plaatsen4:

•	 met andere personen in een groep bij elkaar komen;

•	 andere personen uitdagen tot relletjes of andere problemen;

•	 vechten.

2	 Een politieagent5 mag je in de volgende situaties van een openbare plaats wegsturen:

•	 Je bent aanwezig bij een onverwachte of ongewone gebeurtenis waardoor relletjes 

of andere problemen ontstaan of dreigen te ontstaan.

•	 Je bent aanwezig bij een gebeurtenis waar van alle kanten mensen op af komen, 

waardoor relletjes of andere problemen ontstaan of dreigen te ontstaan.

•	 Je komt met andere personen in een groep bij elkaar of je bent bij zo’n groep 

aanwezig.

•	 Stuurt de politie je in deze situaties weg? Dan ben je verplicht om dat bevel uit te 

voeren.

3	 De gemeente mag openbare plaatsen afsluiten als dat belangrijk is voor de openbare 

veiligheid of om relletjes en problemen te voorkomen. Het is verboden om naar zo’n 

afgesloten plaats te gaan of om daar te zijn. 

4	 Wil je toegang tot een door de gemeente afgesloten openbare plaats? De 

burgemeester kan je daar toestemming voor geven. Dan geldt voor jou het verbod van 

de derde alinea van dit artikel niet. De toestemming noemen we een ontheffing.

5	 In de volgende situaties geldt dit artikel niet:

•	 Bij demonstraties, vergaderingen en godsdienstige of levensbeschouwelijke 

bijeenkomsten waarvoor de Wet openbare manifestaties regels geeft.

•	 Er is gezamenlijke openlijke geweldpleging; dan geldt artikel 141 van het Wetboek 

van Strafrecht.

2:1a	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:2	 –

Dit artikel geldt niet meer.

4	  Wat een openbare plaats is, staat in artikel 1 van de Wet openbare manifestaties.

5	  Met politieagent bedoelen we de ambtenaren van politie die:

•	 in artikel 2 onder a, c en d van de Politiewet 2012 staan;

•	 de politietaak uitvoeren.
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2:3	 Regels voor demonstraties op openbare plaatsen

1	 In dit artikel gebruiken we het woord ‘demonstratie’. Met dit woord bedoelen we de 

volgende twee begrippen uit de Wet openbare manifestaties:

•	 een betoging;

•	 een bijeenkomst om een godsdienst of levensovertuiging te steunen. 

2	 Ben je van plan een demonstratie te houden in een straat, een park, op een plein of 

op een andere openbare plaats? Dan moet je dat aan de burgemeester schrijven. De 

volgende eisen gelden daarbij:

•	 je schrijft naar de burgemeester voordat je de demonstratie openbaar maakt;

•	 je schrijft naar de burgemeester minimaal 48 uren voor de start van de 

demonstratie. Let op: soms geldt volgens de derde alinea een langere periode.

3	 Soms moet je de demonstratie eerder melden dan 48 uur voor de start. Wanneer? Als je 

vanaf de starttijd van de demonstratie 48 uren terugtelt en je komt dan uit op een van 

de volgende dagen:

•	 een vrijdag na 12.00 uur;

•	 een zaterdag,

•	 een zondag,

•	 een algemeen erkende feestdag.

Is dit bij jouw demonstratie het geval? Dan meld je de demonstratie op zijn laatst op de 

werkdag voor de uitgerekende dag. En dat doe je op die werkdag voor 12.00 uur.

4	 In de melding aan de burgemeester zet je de volgende gegevens:

a.	 je naam en adres;

b.	 het doel van de demonstratie;

c.	 de datum van de demonstratie en de begin- en eindtijd;

d.	 de plaats waar je de demonstratie houdt;

e.	 de route als de demonstratie een route volgt;

f.	 de samenstelling van de demonstratie als er wat bijzonders is, zoals voertuigen die 

meedoen, of muzikanten, een fanfare enzovoort;

g.	 welke maatregelen je neemt, zodat de demonstratie niet uit de hand loopt.

5	 Heb je een demonstratie gemeld? Dan krijg je een bewijs waarin staat op welke dag en 

tijd je de melding deed.

6	 Je kan de burgemeester vragen om de periode van 48 uren uit de tweede alinea korter 

te maken. Dat kan alleen in bijzondere situaties. De burgemeester beslist.

2:4 	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:5 	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:6	 Verbod om flyers, folders, foto’s enzovoort uit te delen 

1	 Het college van burgemeester en wethouders kan straten, pleinen, parken en andere 

openbare plaatsen aanwijzen waar je geen flyers, folders, foto’s enzovoort mag uitdelen 

of aanbieden.

2	 Het verbod geldt de hele dag op alle dagen van de week. Behalve als het college van 

burgemeester en wethouders beslist dat het verbod alleen op bepaalde dagen en tijden 

geldt.

3	 Bezorg je flyers, folders, foto’s enzovoort huis-aan-huis? Dan geldt het verbod niet.

4	 Wil je flyers, folders, foto’s enzovoort uitdelen of aanbieden waar dat niet mag? Het 

college van burgemeester en wethouders kan je daar toestemming voor geven. Dan 

geldt het verbod niet voor jou. Een aanvraag om toestemming doe je op de website van 

de gemeente. De toestemming noemen we een ontheffing.

5	 Beslist het college van burgemeester en wethouders niet op tijd op je aanvraag? Dan 

heb je automatisch toestemming voor het uitdelen van flyers, folders, foto’s enzovoort.
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2:7 	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:8	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan6.

2:9	 Regels voor straatmuzikanten

1	 Wil je als straatmuzikant op straat, een plein of een andere openbare plaats optreden? 

Dan moet je dat uiterlijk vijf dagen voor je optreden aan de burgemeester schrijven.

2	 De burgemeester kan beslissen dat je op bepaalde openbare plaatsen niet mag 

optreden als straatmuzikant. De burgemeester mag zo’n verbod geven als dit belangrijk 

is voor:

•	 de openbare orde,

•	 de openbare veiligheid,

•	 de volksgezondheid,

•	 het milieu.

3	 Het verbod geldt de hele dag op alle dagen van de week. Behalve als de burgemeester 

beslist dat het verbod alleen op bepaalde dagen en tijden geldt.

4	 Wil je als straatmuzikant optreden op een door de burgemeester verboden plaats of 

tijd? De burgemeester kan je daar toestemming voor geven. Dan geldt het verbod niet 

voor jou. Een aanvraag om toestemming doe je op de website van de gemeente. De 

toestemming noemen we een ontheffing.

5	 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag? Dan heb je automatisch 

toestemming voor het optreden als straatmuzikant.

Paragraaf 2. Voorkomen van ongemakkelijke of gevaarlijke situaties 
op de weg en brandgevaar in natuurgebieden

2:10	 Verbod om voorwerpen op de weg te zetten

1	 De weg is bedoeld om te rijden, fietsen en lopen. Met ‘weg’ bedoelen we dus ook 

stoepen, fietspaden, busbanen enzovoort.7 Je mag de weg alleen gebruiken waarvoor 

de weg bedoeld is. Een ander gebruik van de weg is verboden. Dit verbod geldt als het 

gebruik:

a.	 de weg beschadigt of kan beschadigen; 

b.	 de weg onbruikbaar maakt of onbruikbaar kan maken;

c.	 de zorg voor de weg of het onderhoud van de weg moeilijk maakt of moeilijk kan 

maken;

d.	 niet voldoet aan redelijke eisen van welstand. Met andere woorden: het gebruik van 

de weg past niet goed in de omgeving.

2	 In de volgende gevallen maak je de weg altijd onbruikbaar:

a.	 je laat een vrije doorgang over die kleiner is dan: 

	- 1,50 meter op fietspaden voor eenrichtingsverkeer;

	- 2,50 meter op fietspaden voor tweerichtingsverkeer;

	- 3 meter op erftoegangswegen; 

b.	 je zet de weg af en de weg is geen erftoegangsweg;

c.	 je zet de erftoegangsweg af over meer dan 40 meter.

Een erftoegangsweg is een weg die toegang geeft tot woningen, bedrijven, scholen, 

winkels enzovoort.

6	 Met omgevingsplan bedoelen we het omgevingsplan uit de Omgevingswet.

7	 Wat een weg is, staat in artikel 1, eerste lid onder b, van de Wegenverkeerswet 1994.
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3	 Het college van burgemeester en wethouders kan regels geven voor uitstallingen, 

reclameborden en het uitdelen van gratis spullen met een kraam, een tafel, een wagen 

enzovoort. Het college kan de regels alleen geven als dat belangrijk is voor:

•	 de openbare orde,

•	 het milieu, 

•	 de doorgang en toegankelijkheid,

•	 de redelijke eisen van welstand. Met andere woorden: het uiterlijk van het voorwerp 

past goed in de omgeving.

4	 De gemeente kan goedkeuren dat jij je niet aan het verbod van de eerste alinea hoeft te 

houden. Deze toestemming noemen we een ontheffing.

5	 Het verbod van de eerste alinea van dit artikel geldt niet voor:

•	 evenementen uit artikel 2:24;

•	 standplaatsen uit 5:18;

•	 gevallen waarin een vergunning voor het gebruik van de weg is gegeven;

•	 situaties waarvoor artikel 5 van de Wegenverkeerswet 1994 geldt;

•	 activiteiten die zijn geregeld in een van de volgende regelingen:

	- Omgevingswet, 

	- provinciale omgevingsverordening,

	- waterschapsverordening,

2:11 en 2:12

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

2:13 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:14, 2:15 en 2:16 

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

2:17	 Ingangen van kelders en dergelijke

Dit artikel bestaat nog niet.

2:18	 Verbod om te roken in bossen en natuurgebieden 

1	 Ben je in een bos, op een heide of veengrond? Of binnen dertig meter van zo’n 

natuurgebied? Dan mag je in de openlucht geen brandende of smeulende voorwerpen 

laten vallen, weggooien of laten liggen. Het college van burgemeester en wethouders 

kan in een apart besluit bepalen dat je ook niet mag roken in een bos, op de heide of op 

veengrond. In dat besluit staat dan ook wanneer dat verbod precies geldt. De gemeente 

maakt zo’n besluit bekend op de website overheid.nl.

2	 Het verbod geldt niet voor situaties waarvoor artikel 429, aanhef en onder 3˚, van het 

Wetboek van Strafrecht geldt.

3	 Het rookverbod geldt ook niet als je: 

•	 in een gebouw8 bent;

•	 in een tuin of op grond bent dat bij dat gebouw hoort.

2:19 en 2:20

Deze artikelen gelden niet meer.

8	 Wat een gebouw is, staat in artikel 1, eerste lid onder c, van de Woningwet.
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2:21 en 2:22

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

2:23	 Veiligheid op het ijs

Dit artikel bestaat nog niet.

Paragraaf 3. Evenementen zoals feesten, optredens, markten en 
optochten

2:24	 Wat is een evenement?

1	 Een evenement is een georganiseerde bijeenkomst of activiteit waar mensen 

samenkomen om plezier te hebben, iets te vieren of gewoon samen te zijn. 

Voorbeelden van evenementen zijn:

•	 feesten;

•	 optredens van bands, orkesten, fanfares;

•	 feestelijke markten (braderieën);

•	 wedstrijden op de weg;

•	 optochten;

•	 herdenkingsplechtigheden;

•	 straatfeest;

•	 buurtbarbecue.

2	 De regels in deze paragraaf gelden voor evenementen die voor iedereen toegankelijk 

zijn. Maar de regels gelden niet voor:

•	 optredens van straatmuzikanten (zie daarvoor artikel 2:9);

•	 bioscoopvoorstellingen;

•	 dansen in de horeca9;

•	 toneelstukken, musicals en andere theatervoorstellingen;

•	 gokspellen, loterijen, bingo’s en meer van zulke geluksspelen10;

•	 speelhallen en gokhallen zoals casino’s (zie daarvoor artikel 2:39);

•	 gewone weekmarkten of jaarmarkten die het college van burgemeester en 

wethouders al goedkeurde11;

•	 demonstraties (zie daarvoor artikel 2:3).

2:25	 Je hebt toestemming nodig voor een evenement

1	 Organiseer je een evenement? Dan moet je daarvoor toestemming vragen aan de 

burgemeester. Dat doe je via de website van de gemeente. De toestemming krijg je in 

een juridisch document dat we vergunning noemen. Beslist de burgemeester niet op 

tijd op je aanvraag? Dan krijg je niet automatisch toestemming.

2	 De burgemeester mag een klein evenement verbieden. Dat mag de burgemeester doen 

als hij vermoedt dat het evenement gevaarlijk is voor:

•	 de openbare orde, 

•	 de openbare veiligheid,

•	 de volksgezondheid,

•	 het milieu.

De burgemeester moet het verbod binnen vijf dagen na ontvangst van de melding geven.

3	 Organiseer je op de weg een wedstrijd? En heb je daarvoor toestemming gekregen op 

grond van artikel 148 van de Wegenverkeerswet 1994? Dan hoef je voor de wedstrijd 

op de weg geen toestemming meer aan de burgemeester te vragen. Als je nog andere 

activiteiten wilt organiseren die te maken hebben met de wedstrijd, dan moet je 

daar wel toestemming van de burgemeester voor nodig. Bijvoorbeeld voor tribunes 

plaatsen, feestelijke prijsuitreiking met geluidsinstallatie, tappunten plaatsen,

9	 Met horeca bedoelen we inrichtingen waarvoor de Alcoholwet geldt.

10	 Met geluksspelen bedoelen we kansspelen waarvoor de Wet op de kansspelen geldt.

11	 We bedoelen hier de markten die het college van burgemeester en wethouders heeft ingesteld op 

grond van artikel 160, eerste lid aanhef en onder g, van de Gemeentewet.
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4	 Het college van burgemeester en wethouders mag extra regels maken over:

	 het aanvragen van de toestemming, bijvoorbeeld wanneer je de aanvraag moet 

doen en welke informatie je de burgemeester geeft;

	wanneer een gebeurtenis een klein evenement is en dat je dan alleen maar een 

melding hoeft te doen . 

Deze regels vind je op de website overheid.nl .

2:26	 Bij een evenement veroorzaak je geen onrust

Je mag bij een evenement geen onrust veroorzaken door vervelend te zijn. Je veroorzaakt 

onrust als je bijvoorbeeld:

	 agressief bent;

	 ruzie zoekt;

	 bezoekers van het evenement lastig valt;

	 toespraken, voorstellingen of optredens verstoort.

2:26a	 Verbod op drankblikjes en glazen bekers of flessen

1	 De burgemeester kan beslissen dat je op sommige plaatsen geen drankblikjes of glazen 

bekers en flessen bij je mag hebben. De burgemeester beslist dan ook in welke periode 

dat verbod geldt. 

2	 De burgemeester kan beslissen dat horecabedrijven op sommige plaatsen geen drank 

in glas of glazen flessen mogen geven. De burgemeester beslist dan ook in welke 

periode dat verbod geldt. 

3	 De burgemeester mag de verboden uit de eerste en tweede alinea geven als dat 

belangrijk is voor de openbare orde.

Paragraaf 4. De gemeente controleert horecabedrijven

2:27	 Wat is een horecabedrijf?

1	 Deze paragraaf geldt voor horecabedrijven. Een horecabedrijf is een bedrijf in een 

gebouw waar je kunt overnachten, waar je kunt eten (afhalen) of kunt drinken of waar je 

rookwaren kunt kopen. Voorbeelden van horecabedrijven zijn:

	 hotels

	 restaurants

	 pensions

	 cafés

	waterpijpcafés

	 cafetaria’s

	 snackbars

	 afhaalzaken

	 discotheken

	 buurthuizen

	 clubhuizen

2	 Heeft het horecabedrijf bij zijn gebouw een terras of andere buitenruimte waar de bezoekers 

kunnen zitten of staan om te eten of te drinken? Dan gelden de regels van deze paragraaf ook 

voor het terras of de buitenruimte.

3	 Is het horecabedrijf niet officieel ingeschreven bij de Kamer van Koophandel? Of heeft het bedrijf 

niet het doel om winst te maken? Dan geldt deze paragraaf als de grootte van de organisatie op 

de grootte van een commercieel bedrijf lijkt. 
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2:28	 Voor een horecabedrijf moet je toestemming van de gemeente 
hebben

1	 Ga je een horecabedrijf beginnen of overnemen? Dan vraag je voor het horecabedrijf 

toestemming aan de burgemeester. Dat is verplicht. De toestemming krijg je in een 

juridisch document dat we vergunning noemen. Krijg je geen toestemming? Dan mag 

je het horecabedrijf niet openen. Let op: soms heb je geen toestemming voor een 

horecabedrijf nodig. Deze uitzonderingen staan in de derde alinea van dit artikel.

2	 De gemeente stelt twee eisen aan de leidinggevenden van het horecabedrijf12:

	 Leidinggevenden zijn 18 jaar of ouder.

	 Leidinggevende hebben zich in het verleden netjes gedragen. Met andere woorden: 

ze hebben niet iets slechts gedaan.13 

Voldoet een leidinggevende niet aan deze twee eisen? Dan geeft de burgemeester geen 

toestemming voor het horecabedrijf.

3	 In de volgende situaties heb je voor een horecabedrijf geen toestemming van de 

gemeente nodig:

	Het horecabedrijf is de kantine of het restaurant van een bedrijf.

	Het horecabedrijf zit in een museum.

	Het horecabedrijf zit in een ziekenhuis, verpleeghuis of andere zorginstelling.

	Het horecabedrijf zit in een winkel14 en is maar een klein onderdeel van de winkel. 

Met andere woorden: het horecabedrijf is een extraatje voor de klanten van de 

winkel.

4	 Het college van burgemeester en wethouders mag extra regels maken over terrassen 

van horecabedrijven. Dat mag als dat belangrijk is voor:

	 de openbare orde; 

	 de openbare veiligheid;

	 de vraag of het terras goed in de omgeving past;

	 de doorgang en bereikbaarheid van het horecabedrijf;

	 de doorgang en bereikbaarheid van de weg waar het horecabedrijf aan ligt.

Deze regels vind je op de website overheid.nl.

5	 Beslist de burgemeester niet op tijd op de aanvraag om toestemming voor een 

horecabedrijf? Dan krijg je niet automatisch toestemming.

2:28a	 Wanneer weigert de gemeente toestemming voor een 
horecabedrijf?

1	 In de volgende gevallen geeft de burgemeester geen toestemming voor een 

horecabedrijf:

a.	 Het horecabedrijf past niet in een van de volgende regelingen van de gemeente:

	- het omgevingsplan;

	- een voorbereidingsbesluit.

b.	 De leidinggevende van het horecabedrijf voldoet niet aan de eisen van artikel 2:28, 

tweede alinea, van deze regeling.

c.	 Het horecabedrijf heeft geen vergunning volgens de Alcoholwet, terwijl dat wel 

nodig is.

d.	 De burgemeester denkt dat het horecabedrijf anders gerund zal worden dan in de 

aanvraag om toestemming staat. En de burgemeester heeft goede redenen om dat 

te denken.

e.	 Door het horecabedrijf ontstaat in de omgeving van het horecabedrijf gevaar voor:

	- de woonsituatie of leefsituatie,

	- de openbare orde,

	- de veiligheid.

2	 Wil de burgemeester de toestemming weigeren op grond onderdeel e van de vorige 

alinea? Dan houdt de burgemeester in ieder geval rekening met de volgende punten:

a.	 het karakter van de straat en wijk;

b.	 het karakter van het horecabedrijf;

c.	 de spanning die het horecabedrijf veroorzaakt voor de omgeving.

12	 We bedoelen de leidinggevende volgens artikel 1, lid 1, van de Drank- en Horecawet.

13	 Deze eis staat in artikel 8 lid 1 van de Drank- en Horecawet: leidinggevenden van horecabedrijven ‘zijn 

niet in enig opzicht van slecht levensgedrag’.

14	 Wat een winkel is, staat in artikel 1 van de Winkeltijdenwet.
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3	 Is er eerder voor het horecabedrijf toestemming gegeven? En is daarna die toestemming 

teruggenomen (ingetrokken) volgens artikel 1:6, onder b, of 2:28b, onder c, van deze regeling? 

Dan kan in de intrekking staan dat de burgemeester nieuwe aanvragen voor het horecabedrijf 

kan afwijzen. Voorwaarde hiervoor is dat in de intrekking staat, in welke periode de burgemeester 

nieuwe aanvragen kan afwijzen. Die periode mag maximaal vijf jaar zijn, met als startdatum de 

dag van de intrekking.

2:28b	 Terugnemen van de toestemming voor een horecabedrijf

In artikel 1:6 van deze regeling staat wanneer de burgemeester een verleend toestemming 

kan terugnemen (intrekken). Bovendien neemt de burgemeester de toestemming voor een 

horecabedrijf terug in de volgende situaties:

a.	 De leidinggevende van het horecabedrijf voldoet niet meer aan de eisen van artikel 

2:28, tweede alinea, van deze regeling.

b.	 Het horecabedrijf moet een vergunning volgens de Alcoholwet hebben, maar die 

vergunning is ingetrokken of geweigerd.

c.	 Er zijn dingen in het horecabedrijf gebeurd, waardoor de burgemeester vermoedt dat 

het horecabedrijf gevaarlijk is voor:

•	 de openbare orde,

•	 de veiligheid,

2:29	 De burgemeester bepaalt de sluitingstijden

1	 De burgemeester beslist wat de sluitingstijden van horecabedrijven en hun terrassen 

zijn. Voor terrassen kunnen andere sluitingstijden gelden dan voor het gebouw van het 

horecabedrijf. Het is verboden om tijdens de sluitingstijden het horecabedrijf of terras 

voor bezoekers te openen of toe te staan dat bezoekers daar zijn.

2	 Wil je in afwijking van het verbod toch open blijven? De burgemeester kan je daar 

toestemming voor geven. Dan geldt het verbod niet voor jou. De toestemming noemen 

we een ontheffing. Beslist de burgemeester niet op tijd op de aanvraag? Dan krijg je niet 

automatisch toestemming.

3	 Is sprake van een situatie waarvoor regels volgens de Omgevingswet gelden? Dan geldt 

het verbod niet.

2:30	 Bijzondere sluitingstijden of tijdelijke sluiting van het 
horecabedrijf

1	 De burgemeester kan voor een of meer horecabedrijven tijdelijk andere sluitingstijden 

vaststellen dan de sluitingstijden bedoeld in artikel 2:29. De burgemeester kan een 

horecabedrijf ook tijdelijk sluiten.

2	 De burgemeester kan een beslissing uit de eerste alinea nemen:

•	 bij bijzondere omstandigheden;

•	 als dat belangrijk is voor:

	- de openbare orde,

	- de veiligheid,

	- de gezondheid.

3	 Wordt de situatie geregeld in artikel 13b van de Opiumwet? Dan geldt de eerste alinea 

niet.

2:31	 Verboden gedrag in een horecabedrijf

1	 Het is verboden om in een horecabedrijf de orde te verstoren. Bijvoorbeeld door te 

schreeuwen, te schelden, veel lawaai te maken, ruzie te maken, te vechten enzovoort.

2	 Het is verboden om tijdens sluitingstijden in een horecabedrijf te zijn. Je mag er 

ook niet zijn tijdens een tijdelijke sluiting volgens artikel 2:30, eerste alinea, van deze 

regeling.
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2:32	 Een handelaar mag geen zaken doen in een horecabedrijf

Een handelaar15 mag in horecabedrijven geen spullen kopen, verkopen of op een andere 

manier verhandelen. Dit verbod geldt ook voor een persoon die namens een handelaar 

optreedt. De eigenaar of beheerder van het horecabedrijf zorgt ervoor dat de bezoekers 

van zijn bedrijf zich aan dit verbod houden. 

2:33	 Situaties waarin het college van burgemeester en wethouders 
beslist

In de artikelen 2:28 tot en met 2:30 van deze regeling staat dat de burgemeester de 

beslissingen in die artikelen neemt. Maar soms mag de burgemeester de beslissing niet 

nemen. Dan beslist het college van burgemeester en wethouders. Dat is het geval als het 

horecabedrijf geen voor het publiek openstaand gebouw of bijbehorend terrein is zoals 

bedoeld in artikel 174 van de Gemeentewet.

2:34	 –

Dit artikel geldt niet meer.

Paragraaf 5. Toezicht op bedrijven waar je kunt overnachten

2:35	 Voor welke bedrijven geldt deze paragraaf?

Deze paragraaf geldt voor bedrijven waar je kunt overnachten. Daarmee bedoelen we 

bedrijven waar je tegen betaling in een ruimte (zoals een kamer) of op een kampeerplek 

de nacht kunt doorbrengen. Voorbeelden van bedrijven voor overnachtingen zijn: hotels, 

motels, hostels, pensions, B&B’s (bed and breakfasts) en campings.

2:36	 Aan de burgemeester doorgeven van wijzigingen in het bedrijf 

1	 Ga je een bedrijf voor overnachtingen beginnen, overnemen, verhuizen of beëindigen? 

Dan moet je dat de burgemeester schriftelijk laten weten. Je stuurt je bericht binnen 

drie dagen na de start, overname, verhuizing of beëindiging van het bedrijf. 

2	 Heb je de feitelijke leiding in een bedrijf voor overnachtingen en stop je daarmee? Ook 

dat laat je de burgemeester weten, schriftelijk en binnen drie dagen.

2:37	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:38	 Gast geeft informatie voor het nachtregister 

Ben je een gast in een bedrijf voor overnachtingen, zoals een hotelgast of kampeerder? 

Dan ben je verplicht de volgende gegevens aan de eigenaar of manager van het bedrijf te 

geven:

	 naam,

	woonplaats,

	 dag van aankomst,

	 dag van vertrek.

Het bedrijf bewaart deze gegevens in het nachtregister van het bedrijf.

15	 Met het woord ‘handelaar’ bedoelen we de handelaar volgens artikel 437, eerste alinea, van het 

Wetboek van Strafrecht. Meer uitleg hierover staat in artikel 2:66 van deze regeling.
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Paragraaf 6.	Toezicht op gokbedrijven

2:38a	 Wat is een gokbedrijf?

1	 Deze paragraaf geldt voor gokbedrijven. Een gokbedrijf is een bedrijf dat geld 

verdient met het aanbieden van spellen waarmee de speler geld kan winnen of 

verliezen. Voorbeelden van gokbedrijven zijn casino’s, gokpaleizen en speelhallen met 

gokautomaten.

2	 Is het gokbedrijf niet officieel ingeschreven bij de Kamer van Koophandel? Of heeft het 

gokbedrijf niet het doel om winst te maken? Dan geldt deze paragraaf als de grootte 

van de organisatie op de grootte van een commercieel bedrijf lijkt.

3	 In deze paragraaf staan woorden die in de Wet op de kansspelen worden omschreven. 

Die woorden hebben dan in deze paragraaf dezelfde betekenis als in de wet. 

Voorbeelden van woorden die in de wet worden omschreven zijn: speelautomaat, 

kansspelautomaat, hoogdrempelige en laagdrempelige inrichting.

2:39	 Voor een gokbedrijf moet je toestemming van de gemeente 
hebben

1	 Ga je een gokbedrijf beginnen of overnemen? Dan vraag je voor het gokbedrijf 

toestemming aan de burgemeester. Dat is verplicht. De toestemming krijg je in een 

juridisch document dat we vergunning noemen. Krijg je geen toestemming? Dan is het 

verboden het gokbedrijf te openen.

2	 Het verbod geldt niet voor situaties die worden geregeld in de Wet op de kansspelen. 

3	 In artikel 1:8 van deze regeling staat wanneer de burgemeester een toestemming kan 

weigeren. Bovendien weigert de burgemeester de toestemming voor een gokbedrijf in 

de volgende situaties:

a.	 De burgemeester vindt dat door het gokbedrijf de openbare orde in gevaar komt.

b.	 De burgemeester vindt dat door het gokbedrijf de woon- en leefsituatie in de 

omgeving in gevaar komt.

c.	 Het gokbedrijf is in strijd met het omgevingsplan.

4	 Beslist de burgemeester niet op tijd op je aanvraag om toestemming voor een 

gokbedrijf? Dan krijg je niet automatisch toestemming.

2:39a	 Speelautomatenhal

Het is verboden om een speelautomatenhal te beginnen.

2:40	 Kansspelautomaten in horecabedrijven

1	 Je mag maximaal twee kansspelautomaten hebben in zogenoemde hoogdrempelige 

inrichtingen. Dit zijn horecabedrijven die:

•	 een Drank- en Horecawetvergunning hebben;

•	 alleen een café of restaurant hebben en geen andere activiteiten zoals bowlen, 

biljarten, kamperen, sporten enzovoort. 

•	 zich richten op gasten van 18 jaar en ouder;

2	 Je mag geen kansspelautomaten hebben in zogenoemde laagdrempelige inrichtingen. 

Dat zijn bijvoorbeeld snackbars, cafés waar je kunt biljarten, restaurants met een 

mogelijkheid tot afhalen, discotheken, sportkantines, jeugdcentra enzovoort.
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Paragraaf 7. Maatregelen tegen overlast, gevaar of schade

2:41	 Verbod om in door de gemeente gesloten gebouwen en 
ruimtes te zijn

1	 De gemeente – meestal de burgemeester – kan volgens een aantal regels woningen, 

gebouwen, ruimtes in gebouwen of de grond bij gebouwen sluiten. Bijvoorbeeld 

omdat daar de openbare orde wordt verstoord of er criminele activiteiten gebeuren. 

Het is verboden om op zo’n gesloten plaats te zijn. 

2	 In de eerste alinea bedoelen we de volgende regels:

a.	 artikel 174a van de Gemeentewet;

b.	 artikel 13b van de Opiumwet;

c.	 artikel 2:30 van deze regeling;

d.	 artikel 2:80 van de regeling;

e.	 artikel 3:7 van deze regeling.

3	 Is het om een dringende reden noodzakelijk dat je op de gesloten plaats bent? Dan 

geldt het verbod niet.

2:42	 Plakken en kladden op de weg of op gebouwen

1	 Het is verboden om krassen te maken op gebouwen, muren en andere bouwwerken 

op openbare plaatsen. Je mag deze bouwwerken ook niet bekladden met graffiti, 

verf, stiften enzovoort. Deze verboden gelden ook voor bouwwerken die je vanaf een 

openbare plaats kunt zien.

2	 Het is verboden om op gebouwen, muren en andere bouwwerken op openbare 

plaatsen:

•	 posters zoals affiches en aanplakbiljetten te plakken;

•	 letters, cijfers, symbolen, andere tekens en afbeeldingen te maken met kalk, teer, 

verf enzovoort. 

Dit verbod geldt ook voor bouwwerken die je vanaf een openbare plaats kunt zien. 

3	 Het verbod in de tweede alinea geldt niet als je:

•	 volgens een wettelijke regel te werk gaat;

•	 toestemming van de eigenaar of andere rechthebbende hebt. 

Heb je schriftelijk toestemming gekregen? Dan moet je de toestemming laten zien als 

een politieagent of boa (buitengewoon opsporingsambtenaar) daarom vraagt.

4	 In de gemeente zijn aanplakborden die je mag gebruiken om je mening bekend te 

maken. Het college van burgemeester en wethouders beslist welke aanplakborden dat 

zijn.

5	 Je mag de aanplakborden niet gebruiken om reclame16 te maken.

6	 Het college van burgemeester en wethouders mag extra regels maken over het 

opplakken van meningen en bekendmakingen. Deze regels gaan niet over de inhoud 

van de mening of bekendmaking.

2:43	 Verbod om spullen waarmee je kunt beplakken of bekladden bij 
je te hebben

1	 Het is verboden op de weg of openbaar water17 spullen bij je te hebben waarmee 

je huizen, gebouwen, muren en andere bouwwerken kunt beplakken of bekladden. 

Bijvoorbeeld posters, aanplakdoek, lijm, plakgereedschap, verf, kalk, teer, 

verfgereedschap enzovoort.

2	 Het verbod geldt alleen als de spullen bedoeld zijn om artikel 2:42 van deze regeling te 

overtreden.

16	 We bedoelen hier handelsreclame: iedere openbare aanprijzing van goederen of diensten, die 

blijkbaar bedoeld is om een commercieel belang te dienen.

17	 Een openbaar water is een water dat voor het publiek bevaarbaar of op andere wijze toegankelijk is.
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2:44	 Verbod om voorwerpen waarmee je kunt inbreken bij je te 
hebben

1	 Het is verboden om spullen bij je te hebben waarmee je kunt inbreken – zogeheten 

inbrekerswerktuigen. Dit verbod geldt op openbare plaatsen.

2	 Het verbod geldt alleen als de spullen ook bedoeld zijn om een inbraak mee te doen. 

2:44a	 Verbod om voorwerpen waarmee je kunt stelen bij je te hebben

1	 Het is verboden om spullen bij je te hebben die (blijkbaar) bedoeld zijn om iets mee te 

stelen. Dit verbod geldt op openbare plaatsen.

2	 Het verbod geldt niet, als het geloofwaardig is dat je de spullen niet voor een diefstal 

wilt gebruiken.

2:45	 Betreden van plantsoenen en dergelijke

Dit artikel bestaat nog niet.

2:46	 Rijden over bermen en dergelijke

Dit artikel bestaat nog niet.

2:47	 Verbod om op openbare plaatsen op beelden, monumenten, 
hekken en zo te klimmen en andere overlast te veroorzaken 
zoals straatintimidatie 

1	 Het is verboden op een openbare plaats:

a.	 op zaken te klimmen, te staan of te zitten die daarvoor niet bedoeld zijn, 

bijvoorbeeld auto’s, gebouwen, beelden, monumenten, toiletten, bushokjes, hekken 

enzovoort;

b.	 omwonenden en andere personen onnodig lastig te vallen of bang te maken, 

bijvoorbeeld door sissen, nafluiten, staren, naroepen, uitschelden, achternalopen of 

betasten.

2	 Het verbod in de eerste alinea geldt niet in situaties waarvoor een van de volgende 

artikelen geldt:

•	 artikel 424, 426bis of 431 van het Wetboek van Strafrecht; 

•	 artikel 5 van de Wegenverkeerswet 1994.

2:47a	 Wapens om mee te steken of te slaan

1	 De burgemeester kan beslissen dat je op openbare plaatsen geen messen, dolken, 

zwaarden, knotsen enzovoort bij je mag hebben. Daarbij gelden de volgende drie 

regels:

•	 De burgemeester beslist in welk gebied het verbod geldt.

•	 Het verbod geldt tussen 22.00 en 06.00 uur.

•	 Het verbod geldt voor alle voorwerpen die je als steekwapen of slagwapen kunt 

gebruiken.

2	 Het verbod geldt niet als het voorwerp al verboden is volgens de Wet Wapens en 

Munitie.
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2:47b	 Apparaten om metalen voorwerpen op te sporen

1	 Een apparaat waarmee je metalen voorwerpen kunt opsporen – waaronder bommen 

(explosieven) – heet een metaaldetector. De burgemeester kan beslissen dat je op 

openbare plaatsen geen metaaldetector bij je mag hebben. De burgemeester bepaalt 

dan in welk gebied het verbod geldt.

2	 Het verbod geldt niet voor bedrijven die zich professioneel bezig houden met het 

opsporen van oorlogsmateriaal. Dat zijn bedrijven die het certificaat Opsporen van 

Ontplofbare Oorlogsresten hebben.18

3	 Wil je een metaaldetector bij je hebben op een door de burgemeester verboden plaats? 

De burgemeester kan je daar toestemming voor geven. Dan geldt het verbod niet 

voor jou. Een aanvraag om toestemming doe je op de website van de gemeente. De 

toestemming noemen we een ontheffing.

2:48	 Regels voor drank waar alcohol in zit

1	 De burgemeester kan beslissen dat je op openbare plaatsen geen alcohol mag drinken. 

Dan mag je op die plaatsen ook geen alcohol in geopende flessen, blikjes en zo bij je 

hebben. De burgemeester bepaalt in welk gebied het verbod geldt. 

2	 Het verbod geldt niet:

a.	 op het terras van een horecabedrijf zoals bedoeld in artikel 1 van de Alcoholwet;

b.	 op een plaats waarvoor de burgmeester een tapontheffing heeft verleend volgens 

artikel 35 van de Alcoholwet;

c.	 voor situaties die worden geregeld in artikel 45 van de Alcoholwet. In artikel 45 van 

de Alcoholwet staat dat personen die jonger zijn dan 18 jaar geen alcohol bij zich 

mogen hebben op een openbare plaats.

2:48a –

Dit artikel geldt niet meer.

2:49	 ‘Hangverbod’: verboden gedrag bij gebouwen

1	 Alleen met een goede reden mag je:

a.	 in een portiek – een halletje voor een straatdeur die achteruit ligt – of poort zijn;

b.	 in een raamkozijn zitten of tegen een raamkozijn steunen (hangen);

c.	 op een drempel van een gebouw zitten of liggen.

2	 Heeft een openbaar gebouw of een gebouw met meerdere woningen – bijvoorbeeld 

flats en appartementen – een ruimte voor algemeen gebruik zoals hallen, gangen en 

trappenhuizen? Dan mag je alleen met een goede reden in die algemene ruimte zijn. 

Deze regel geldt niet voor de bewoners of gebruikers van het gebouw.

2:50	 Verbod om overlast te veroorzaken in parkeergarages, 
rijwielstallingen en andere ruimtes die voor iedereen open staan 

Je mag alleen met een goede reden aanwezig zijn in parkeergarages, rijwielstallingen, 

hallen (portalen), bushokjes en andere ruimtes die voor iedereen open staan. En je houd je 

in deze openbare ruimtes aan de volgende regels:

a.	 Je gebruikt de ruimte alleen waar hij voor bedoeld is.

b.	 Je bent niet vervelend voor anderen.

c.	 Je maakt spullen niet vies.

18	 De eis dat deze bedrijven het certificaat Opsporen van Ontplofbare Oorlogsresten moeten hebben, 

staat in artikel 4.10 lid 5 van het Arbeidsomstandighedenbesluit.
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2:50a	 Verblijfsontzegging: het verbod om op bepaalde plaatsen, 
terreinen of gebieden aanwezig te zijn

1	 De burgemeester mag besluiten om een persoon te verbieden in een bepaald gebied 

aanwezig te zijn. Dat besluit noemen we in dit artikel een verblijfsontzegging.19 In de 

verblijfsontzegging staat voor welke plaats of welk gebied het verbod geldt en voor 

welke tijd.

2	 De burgemeester kan je een verblijfsontzegging opleggen als:

a.	 dat belangrijk is voor het herstellen van de openbare orde; en 

b.	 het waarschijnlijk is dat je – alleen of samen met een groep – de openbare orde 

verstoort of gaat verstoren door:

	- strafbare feiten te verrichten;

	- schade te veroorzaken, bijvoorbeeld door spullen te vernielen;

	- je vervelend te gedragen, bijvoorbeeld door personen lastig te vallen.

3	 Heb je een verblijfsontzegging gekregen? Dan ben je verplicht je aan het verbod te 

houden. Maar in de volgende gevallen hoef je je niet aan het verbod te houden:

a.	 Je reist met de bus, trein of ander openbaar vervoermiddel door het verboden 

gebied.

b.	 Je kunt duidelijk maken dat je moet werken in het verboden gebied.

c.	 Je kunt duidelijk maken dat je een heel belangrijke reden hebt om in het verboden 

gebied te zijn.

d.	 Je woont volgens de officiële gegevens van de gemeente in het verboden gebied. 

Let op: soms geldt de verblijfsontzegging wel als je in het gebied woont. Dat is het 

geval als in de verblijfsontzegging een bijzondere reden staat waarom je op een 

bepaald deel van de dag niet in het gebied mag zijn. Is dat laatste het geval? Dan 

mag je nog wel van en naar je huis reizen.

2:50b –

Dit artikel geldt niet meer.

2:51	 Regels voor het neerzetten van fietsen en bromfietsen

Wil je jouw fiets of bromfiets20 neerzetten op een stoep of andere openbare plaats waar 

een gebouw staat? Dan houd je je aan de volgende regels:

a.	 Je houdt deuren en andere toegangen tot het gebouw vrij.

b.	 Je zet je fiets of bromfiets niet tegen een raam(kozijn), een deur of de buitenmuur van 

het gebouw.

c.	 Je zet je fiets of bromfiets niet in de ingang van een portiek van het gebouw. (Een 

portiek is een halletje voor een straatdeur die achteruit ligt.)

De regels b en c gelden alleen als de bewoner of gebruiker van het gebouw duidelijk heeft 

gemaakt dat hij niet wil dat er zo fietsen of bromfietsen worden neergezet.

2:52	 Verbod om met je fiets of bromfiets op een markt, kermisterrein 
en zo te komen

Is er op een terrein een markt, kermis, uitvoering, bijeenkomst of plechtigheid? Dan kan 

het voor de bezoekers vervelend zijn, als je op dat terrein fietst of met de fiets aan de hand 

loopt. Daarom kan het college van burgemeester en wethouders een fietsverbod geven 

voor zo’n terrein. In het verbod staat op welke plaatsen en tijden het verbod geldt. Is het 

verbod duidelijk bekend gemaakt aan de bezoekers van het terrein? Dan moet je je aan het 

verbod houden. Het fietsverbod geldt ook voor bromfietsen.

19	 Het gebiedsverbod van artikel 2:50a van deze regeling wordt ook wel een ‘verblijfsontzegging’ 

genoemd.

20	 Wat een bromfiets is, staat in artikel 1, eerste lid onder e, van de Wegenverkeerswet 1994.
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2:53	 Verbod om personen te bespieden

1	 Je mag niet in de buurt van een persoon zijn met de bedoeling die persoon stiekem te 

bekijken. 

2	 Je mag niet in de buurt van een gebouw of woonwagen zijn om stiekem te kijken naar 

een persoon in het gebouw of de woonwagen. Je mag ook niet stiekem kijken naar 

mensen in gebouwen of woonwagens met een verrekijker of ander hulpmiddel.

3	 Je mag alleen binnen drie meter van een pinautomaat of parkeerautomaat zijn om de 

automaat te gebruiken. Hoef je de pinautomaat of parkeerautomaat niet te gebruiken? 

Dan houd je afstand of loop je meteen door.

2:54, 2:55 en 2:56

Deze artikelen gelden niet meer.

2:57	 Waar mag je met een hond lopen?

1	 Je mag met een hond op een openbare plaats zijn of wandelen als je aan de volgende 

twee voorwaarden voldoet:

•	 De hond zit aan de riem.

•	 De hond heeft een halsband om met een penning of ander herkenningsplaatje 

waarop staat wie het baasje van de hond is.

2	 Op de volgende plaatsen mag je niet met een hond komen, ook niet als de hond aan 

de riem zit:

•	 kinderspeelplaatsen,

•	 zandbakken,

•	 speelweiden,

•	 andere plaatsen die het college van burgemeester en wethouders heeft vastgesteld.

3	 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat bepaalde gebieden 

losloopgebieden zijn. In losloopgebieden hoef je de hond niet aan de riem te houden. 

Maar ook daar moet de hond een penning of ander herkenningsplaatje hebben, waarop 

staat wie het baasje van de hond is.

4	 Is het baasje van de hond gehandicapt en is de hond opgeleid als geleidehond of 

sociale hulphond? Dan geldt de tweede alinea van dit artikel niet. En dan hoeft de hond 

ook niet altijd aan de riem te zitten. Deze uitzonderingen gelden ook als de hond nog 

in opleiding is tot geleidehond of sociale hulphond.

2:58	 Hondenpoep ruim je op

1	 Ben je met een hond in de bebouwde kom21? Dan heb je de volgende 

verantwoordelijkheden:

•	 Als de hond poept, dan ruim je de poep meteen op.

•	 Je hebt een zakje of iets anders bij je waarmee je hondenpoep kunt opruimen.

•	 Als de politie daarom vraagt, laat je zien dat je iets bij je hebt om hondenpoep op te 

ruimen. Dit geldt ook als een andere ambtenaar je controleert.

2	 In de volgende drie situaties geldt de eerste alinea van dit artikel niet:

	- Het baasje van de hond is gehandicapt en de hond is opgeleid als geleidehond 

of sociale hulphond. Deze uitzondering geldt ook de hond nog in opleiding is 

tot geleidehond of sociale hulphond.

	- De hond is in een zogenoemd hondentoilet.

	- De hond is in een losloopgebied.

21	 De bebouwde kom is het gebied dat is vastgesteld volgens artikel 20a van de Wegenverkeerswet 1994.
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2:59	 Regels voor gevaarlijke honden

1	 Laat een hond gevaarlijk of vervelend gedrag zien? Dan kan de burgemeester een van 

de volgende beslissingen nemen:

a.	 De hond moet aan een korte riem zitten.

b.	 De hond moet aan een korte riem zitten en een zogenoemde halti halsband om 

hebben.

c.	 De hond moet aan een korte riem zitten en een muilkorf om hebben.

	 Je bent verplicht je aan de beslissing van de burgemeester te houden.

2	 Een korte riem is een riem van maximaal 1,50 meter. Dat meet je van hand tot halsband.

3	 Moet de hond een halti halsband of muilkorf om? Dan gelden ook de volgende regels:

a.	 De halti halsband of muilkort is gemaakt van sterk kunststof, leer of een combinatie 

daarvan.

b.	 De hond kan de halti halsband of muilkorf niet afbreken, van zich afschudden of op 

een andere manier daaruit ontsnappen.

4	 Voor de muilkorf gelden de volgende extra regels:

a.	 Je maakt de muilkorf met een sterke leren riem vast rond de hals van de hond.

b.	 De muilkorf zorgt ervoor dat de hond zijn bek maar een beetje kan opendoen.

c.	 De muilkorf zorgt ervoor dat de hond niet kan bijten.

d.	 In de muilkorf zitten geen scherpe punten of andere scherpe onderdelen. 

5	 Een beslissing van de burgemeester bedoeld in de eerste alinea geldt op de openbare 

weg en op het terrein van een ander. De beslissing geldt niet als de hond in je eigen 

huis is. Is de hond op je eigen terrein? Dan geldt artikel 2:59a van deze regeling.

6	 Heeft de burgemeester over je hond een beslissing uit de eerste alinea genomen? 

Dan moet je hond een identificatiechip hebben. Op de chip staat een uniek 

identificatienummer dat de overheid heeft gegeven. De chip moet je met een chiplezer 

kunnen lezen. Is een identificatiechip bij je hond aangebracht? Dan blijft gelden dat de 

hond een halsband moet dragen met een penning of ander herkenningsplaatje waarop 

staat wie het baasje van de hond is.

2:59a Regels voor gevaarlijke honden op je eigen terrein

1	 Heeft de burgemeester over je hond een beslissing genomen uit de eerste alinea van 

artikel 2:59 van deze regeling? Of heeft de burgemeester je laten weten dat hij je hond 

gevaarlijk vindt? Dan mag de hond alleen met een muilkorf los op je eigen terrein 

rondlopen. Dit geldt ook als de hond is opgeleid voor bewakings-, opsporings- en 

verdedigingswerk.

2	 De verplichting om je hond op eigen terrein een muilkorf om te doen, geldt niet als je 

aan de volgende drie eisen voldoet:

a.	 Er hangt een bord dat voor de hond waarschuwt. Het bord moet je vanaf de weg 

goed zien. De burgemeester beslist of het waarschuwingsbord duidelijk is en op een 

goede plek hangt.

b.	 Je hoeft het terrein niet op te lopen om aan te bellen en post in de brievenbus te 

doen.

c.	 Om het terrein staat een muur, hek, schutting of andere afrastering waar de hond 

niet door of over kan gaan. Dat betekent dat de deuren in de afrastering een 

automatische deursluiter (een zogenoemde deurdranger) en een slot moeten 

hebben. De deurdranger en het slot moeten betrouwbaar zijn. Een dagslot is 

voldoende; dat is een slot dat je met een deurklink of trekker kunt openen.

2:60	 Regels voor schadelijke, lastige of vervelende dieren

1	 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat op bepaalde plaatsen 

voor sommige dieren speciale regels gelden. Dat kunnen een of meer van de volgende 

regels zijn:

a.	 Je mag de dieren niet aanwezig hebben.

b.	 Je mag de dieren alleen aanwezig hebben als je je aan bepaalde regels houdt.

c.	 Je mag een maximum aantal dieren aanwezig hebben.

d.	 Je mag de dieren niet voeren.

2	 Het college van burgemeester en wethouders mag een besluit uit de eerste alinea 

alleen nemen als dat belangrijk is om overlast of schade aan de openbare gezondheid 

te voorkomen of te stoppen.
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3	 Het college van burgemeester en wethouders kan goedkeuren dat jij je niet aan een 

verbod uit de eerste alinea hoeft te houden. Deze toestemming noemen we een 

ontheffing.

4	 Dit artikel geldt niet voor dieren in een inrichting als bedoeld in de Wet 

milieubeheer.

2:60a	 Geluidsoverlast en andere overlast door dieren

1.	 Heb je een dier of zorg je voor een dier? Dan zorg je ervoor dat het dier niet 

overdreven veel overlast veroorzaakt voor buurtbewoners en de omgeving.

2.	 Dit artikel geldt niet voor dieren in een inrichting als bedoeld in de Wet milieubeheer.

2:61	 –

Dit artikel geldt niet meer.

2:62 – 

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

2:63	 Duiven

Dit artikel bestaat nog niet.

2:64	 Verbod om dichtbij mensen bijen te houden

1	 Je mag op de volgende plaatsen geen bijen houden:

a.	 binnen dertig meter van woningen of andere gebouwen waarin overdag mensen 

zijn;

b.	 binnen dertig meter van de weg.

2	 Het verbod om bijen te houden geldt niet als u aan de volgende voorwaarden voldoet: 

a.	 tussen de bijenkasten en de gebouwen of de weg is een muur, schutting, scherm of 

andere afscheiding geplaatst;

b.	 de afstand tussen de bijenkasten en de afscheiding is maximaal zes meter; 

c.	 de afscheiding is zo hoog als nodig is om te voorkomen dat de bijen laag in- en 

uitvliegen, maar ten minste twee meter.

3	 Staan de bijenkasten binnen dertig meter van gebouwen? En is de bijenhouder de 

eigenaar van die gebouwen of heeft hij om een andere reden recht op de gebouwen? 

Dan geldt het verbod uit de eerste alinea, onderdeel a, niet.

4	 Het college van burgemeester en wethouders kan goedkeuren dat jij je niet aan het 

verbod uit de eerste alinea hoeft te houden. Deze toestemming noemen we een 

ontheffing.

5	 Beslist het college niet op tijd op je aanvraag om toestemming? Dan krijg je de 

toestemming automatisch.

6	 In dit artikel bedoelen we met ‘bijenkast’ ook ‘bijenkorf’.

2:64a	 Verbod om in de nacht te vissen

1	 Je mag in de bebouwde kom ’s nachts niet vissen. Dit verbod geldt voor openbaar 

water en tussen 22.00 en 06.00 uur. 

2	 Het verbod om in de nacht te vissen geldt niet in de volgende twee gevallen:

•	 Je vist op een visvijver waarop je van de burgemeester in de nacht mag vissen.

•	 De burgemeester vindt het goed dat leden van een bepaalde visvereniging in 

de nacht vissen. De burgemeester kan beslissen dat de goedkeuring alleen voor 

een bepaalde dag of periode geldt. De visvereniging krijgt de goedkeuring in een 

document dat we ontheffing noemen.
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2:65	 Verbod om te bedelen

Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat je in bepaalde gebieden 

niet mag bedelen. Dat verbod geldt dan voor straten, parken, pleinen en andere openbare 

plaatsen. Het college mag zo’n verbod vaststellen als dat nodig is om overlast te 

voorkomen of te beëindigen.

Paragraaf 8. Regels om het verbergen en verkopen van gestolen 
spullen (heling) te bestrijden

2:66	 Wat is een handelaar?

Schrijven we in deze paragraaf het woord ‘handelaar’? Dan bedoelen we de handelaar 

volgens artikel 437, eerste alinea, van het Wetboek van Strafrecht. Dat zijn onder andere 

opkopers en handelaren in gebruikte goederen, auto’s, motorfietsen, bromfietsen, 

fietsen, goud, edelstenen, uurwerken, kunstvoorwerpen en elektronische apparaten. Met 

elektronische apparaten bedoelen we foto-, film-, radio-, audio-, video-, computer- en 

navigatieapparatuur en kleine, soortgelijke elektronische apparaten.

2:67	 De handelaar houdt informatie bij in een verkoopregister

1	 De handelaar moet bepaalde gegevens bijhouden van de spullen die hij verkoopt of 

op een andere manier overdraagt. Dit geldt voor gebruikte (tweedehands) spullen 

en zogenoemde ‘ongeregelde spullen’. Ongeregelde spullen zijn fietsen, brom- en 

snorfietsen, auto’s, auto-onderdelen, antiek, sieraden, metalen en elektronische 

apparaten. 

2	 De handelaar schrijft de gegevens van de spullen die hij verkoopt op in een zogenoemd 

verkoopregister. Het verkoopregister moet aan de volgende eisen voldoen:

a.	 het register is door de burgemeester gewaarmerkt;

b.	 de spullen in het register worden genummerd en de handelaar gebruikt 

opeenvolgende nummers;

c.	 elke zaak krijgt zijn eigen volgnummer.

d.	 het register is doorlopend (chronologisch), wat betekent dat de handelaar de 

spullen in volgorde van verkoop in het register opschrijft;

3	 De handelaar is verplicht de volgende gegevens van zijn spullen op te schrijven:

a.	 Het volgnummer van de zaak.

b.	 De datum waarop de zaak is verkocht of afgegeven.

c.	 Een omschrijving van de zaak. Als dat kan, schrijft de handelaar ook de soort, het 

merk en het nummer van de zaak op.

d.	 De verkoopprijs van de zaak of andere afspraken die voor de verkoop zijn gemaakt.

e.	 De naam en het adres van de persoon die de zaak heeft gekregen.

4	 Je hoeft je geen verkoopregister bij te houden, als de burgemeester je vrijstelt van deze 

verplichting. Een aanvraag om vrijstelling doe je op de website van de gemeente. De 

toestemming krijg je in een juridisch document dat we ontheffing noemen. Beslist de 

burgemeester niet op tijd op je aanvraag? Dan ben je automatisch vrijgesteld van de 

verplichting om een verkoopregister bij te houden.

2:68	 Regels voor de handelaar als bedoeld in artikel 437ter van het 
Wetboek van Strafrecht

1.	 De handelaar heeft de volgende verplichtingen: 

a.	 Hij geeft de burgemeester binnen drie dagen de volgende schriftelijke informatie:

1°.	 dat hij als handelaar is gestart en hij noemt daarbij zijn woonadres en het adres 

van zijn bedrijf;

2°.	 dat zijn woon- of bedrijfsadres is veranderd;

3°.	 dat hij als handelaar gestopt is;

4°.	 dat hij een zaak kan kopen of krijgen waarvan de kans groot is dat het van een 

strafbaar feit (zoals diefstal) afkomstig is;

5°.	 dat hij een zaak kan kopen of krijgen van een persoon waarvan de kans groot is 

dat die geen recht op de zaak heeft.
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b.	 Zodra de burgemeester dat vraagt, geeft de handelaar de administratie of het 

verkoopregister aan de burgemeester om in te zien. De burgemeester kan beslissen 

dat bepaalde ambtenaren ook om inzage mogen vragen. 

c.	 De handelaar plaats bij de hoofdingang van elk gebouw of kantoor van zijn bedrijf 

een bord of ander kenteken. Op dat bord of kenteken staat de naam van de 

handelaar en het soort bedrijf dat hij heeft. Dit moet duidelijk te zien zijn.

d.	 Koopt de handelaar spullen op? Dan mag hij de spullen de eerste drie dagen niet 

doorverkopen. Tijdens deze dagen moet de handelaar de spullen bewaren zoals hij 

ze ontvangen heeft.

2.	 Is er een persoon die voor de handelaar handelt? Dan gelden de verplichtingen van dit 

artikel ook voor deze persoon.

2:69 en 2:70

Deze artikelen gelden niet meer.

Paragraaf 9.	Vuurwerk afsteken en ballonnen oplaten

2:71	 Wat is consumentenvuurwerk?

Deze paragraaf gaat over consumentenvuurwerk. Dat is vuurwerk dat aan mensen mag 

worden verkocht voor persoonlijk gebruik. Wat consumentenvuurwerk precies is, staat in 

het Vuurwerkbesluit.

2:72	 Aanbieden van consumentenvuurwerk tijdens de verkoopdagen

Dit artikel bestaat nog niet.

2:73	 Consumentenvuurwerk afsteken tijdens de jaarwisseling

1	 De burgemeester kan verbieden dat je op een bepaalde plaats consumentenvuurwerk 

afsteekt. De  burgemeester kan dat beslissen als dat belangrijk is voor het voorkomen 

van gevaar, schade of overlast.

2	 Het is verboden consumentenvuurwerk op een openbare plaats af te steken als dat:

•	 gevaarlijk kan zijn,

•	 overlast kan veroorzaken,

•	 schade kan veroorzaken.

3	 De verboden van dit artikel gelden niet in situaties waarvoor artikel 429, aanhef en 

onder 1˚, van het Wetboek van Strafrecht geldt.

2:73a	 Verbod om carbid en acetyleen te laten ontploffen

1	 Het is verboden om carbid en acetyleen te laten ontploffen. 

2	 Carbid mag je wel laten ontploffen op 31 december tussen 10.00 en 18.00 uur. Dit 

onder de voorwaarde dat je je aan de volgende regels houdt:

•	 Je laat het carbid niet in de bebouwde kom ontploffen.

•	 Je laat het carbid niet buiten de bebouwde kom ontploffen als dat gevaarlijk kan 

zijn of overlast of schade kan veroorzaken. 

3	 De burgemeester kan beslissen dat het verbod ook voor andere stoffen geldt.

4	 Het verbod geldt niet als je volgens artikel 2:25 van deze regeling een 

evenementenvergunning hebt gekregen. Het verbod geldt ook niet als het carbid of de 

acetyleen wordt gebruikt in een inrichting volgens de Wet Milieubeheer.

2:73b	 Verbod om ballonnen op te laten stijgen

1	 Het is verboden om alleen of met een groep mensen  meerdere ballonnen tegelijkertijd 

op te laten stijgen.
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2	 Het is verboden om wensballonnen, wenslampions, geluksballonnen, vuurballonnen 

enzovoort op te laten stijgen. Dit zijn ballonnen die opstijgen door hete lucht van vuur 

en die je niet kunt sturen.

3	 Het verbod van dit artikel geldt niet voor zogenoemde vrije ballons. Een vrije ballon is 

een luchtvaartuig dat een of meer personen kan vervoeren.22

Paragraaf 10. Regels om drugsoverlast tegen te gaan

2:74	 Verbod om in het openbaar drugs te verkopen

1	 Het is verboden om op straat, een plein of een andere openbare plaats drugs23 aan 

te bieden, af te leveren, te verkopen of te kopen. Je mag daar ook niet bij helpen of 

bemiddelen.

2	 Het verbod geldt niet alleen als je te voet bent, maar ook als je in of op een voertuig 

bent. En het verbod geldt ook als je geen betaling voor de drugs vraagt.

3	 Naast het verbod in dit artikel geldt ook altijd de Opiumwet.

2:74a Verbod om in het openbaar drugs te gebruiken

1	 Het is verboden om op een openbare plaats of in een voor publiek toegankelijke plaats 

drugs:

•	 te gebruiken,

•	 toe te dienen,

•	 voor gebruik voor te bereiden.

	 Het is ook verboden om voorwerpen of stoffen die je helpen bij het gebruik van drugs, 

zichtbaar bij je te hebben.

2	 Het verbod geldt niet in coffeeshops met een geldige gedoogbeschikking en 

exploitatievergunning.

Paragraaf 11. Bijzondere bevoegdheden van de burgemeester 

2:75	 Tijdelijk vasthouden voor de openbare veiligheid (‘bestuurlijke 
ophouding’)

Dit artikel bestaat nog niet.

2:76	 Veiligheidsrisicogebieden

1	 De burgemeester mag volgens artikel 151b van de Gemeentewet beslissen, dat een 

gebied een zogenoemd veiligheidsrisicogebied is. De burgemeester mag dat alleen 

doen als er wapens in het gebied zijn en daardoor de openbare orde verstoord is of er 

serieus gevaar voor de openbare orde is.

2	 Is een gebied door de burgemeester aangewezen als veiligheidsrisicogebied? Dan 

geldt dat ook voor de gebouwen in dat gebied die voor iedereen toegankelijk zijn en de 

bij die gebouwen horende grond. Voorbeelden van dit soort gebouwen zijn: winkels, 

horecabedrijven, bioscopen, bibliotheken en het gemeentehuis.

3	 Is een gebied een veiligheidsrisicogebied? Dan mag de politie daar volgens de wet extra 

maatregelen nemen als dat voor de openbare orde belangrijk is.

22	 Wat een vrije ballon precies is, staat in artikel 1 van de Regeling burgerluchthavens.

23	 Met drugs bedoelen we middelen als bedoeld in de artikelen 2 of 3 van de Opiumwet of middelen die 

daarop lijken.
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2:77	 Cameratoezicht op openbare plaatsen

De burgemeester mag volgens artikel 151c van de Gemeentewet beslissen, dat camera’s 

worden geplaatst voor het toezicht op openbare plaatsen en voor iedereen toegankelijke 

parkeerterreinen. De burgemeester mag dat beslissen als dat voor de openbare orde 

belangrijk is.

2:78	 Verbod om in een gebied te komen (gebiedsontzeggingen)

Dit artikel bestaat nog niet.

2:79	 Woonoverlast volgens artikel 151d van de Gemeentewet

1	 Heb, huur of gebruik je een woning? Dan zorg je ervoor dat buurtbewoners niet bij 

herhaling ernstige overlast ervaren van gedrag van jou of van andere mensen vanuit die 

woning. Dit geldt ook voor gedrag vanaf de grond bij de woning of een andere plaats 

vlakbij de woning. 

2	 Overtreed je de eerste alinea van dit artikel? En is de overlast voor de buurtbewoners 

ernstig en herhaalde malen gebeurd? Dan kan de burgemeester een juridische 

maatregel nemen om de overtreding te beëindigen of ongedaan te maken. Deze 

maatregel is de zogenoemde last onder bestuursdwang.

3	 Een last onder bestuursdwang is in ieder geval mogelijk bij de volgende vormen van 

overlast, als de overlast ernstig is en herhaalde malen is gebeurd:

a.	 overlast van geluid of geur;

b.	 overlast van dieren;

c.	 overlast van personen die tijdelijk in een woning of op de grond van een woning 

aanwezig zijn;

d.	 overlast door vervuiling of verwaarlozing van een woning of de grond bij een 

woning.

4	 In de last onder bestuursdwang kan een persoon het verbod krijgen om tijdelijk in de 

woning of op de grond van de woning te zijn. Dit volgens de regels van de derde alinea 

van artikel 151d van de Gemeentewet.

2:80	 De burgemeester kan voor publiek openstaande gebouwen 
sluiten

1	 De burgemeester kan voor het publiek openstaande gebouwen geheel of gedeeltelijk 

sluiten. Voorbeelden van dit soort gebouwen zijn: winkels, horecabedrijven, bioscopen 

en bibliotheken. De burgemeester kan dat doen als dat belangrijk is voor de openbare 

orde en veiligheid. De sluiting geldt ook voor het terrein dat bij het gebouw hoort.

2	 Heb je een besluit gekregen waarin staat dat een gebouw dat van jou is gesloten wordt 

door de burgemeester? Dan moet je het goedvinden dat de gemeente een bericht over 

de sluiting aan het gebouw vastmaakt. De gemeente doet dat op een plek die goed te 

zien is. Tijdens de sluiting moet je dat bericht laten zitten.

3	 Dit artikel geldt niet voor situaties waarvoor artikelen 2:30 en 3:7 van deze regeling en 

artikel 13b van de Opiumwet gelden.

2:81	 Soms toestemming nodig voor bepaalde bedrijven

1	 De burgemeester kan beslissen dat bepaalde bedrijven toestemming moet hebben 

voor het uitvoeren van activiteiten die met dat bedrijf te maken hebben. De 

burgemeester kan dat op twee manieren beslissen:

a.	 In een bepaald gebied of gebouw moeten alle bedrijven toestemming hebben voor 

activiteiten die met hun bedrijf te maken hebben.

b.	 Alleen een bepaald soort bedrijven moet toestemming hebben voor activiteiten die 

met hun bedrijf te maken hebben.

2	 De burgemeester mag beslissen dat je toestemming moet hebben als dat belangrijk is 

voor:

a.	 een prettige situatie om in te wonen en te leven;

b.	 de openbare orde en veiligheid;
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c.	 het bestrijden of voorkomen van misdaden.

3	 Heb je geen toestemming terwijl de burgemeester heeft besloten dat je wel 

toestemming moet hebben? Dan mag je de activiteiten niet uitvoeren.

4	 Je vraagt de toestemming aan de burgemeester via de website van de gemeente. De 

toestemming krijg je in een juridisch document dat we vergunning noemen. Beslist de 

burgemeester niet op tijd op je aanvraag? Dan krijg je niet automatisch toestemming.

5	 Het college van burgemeester en wethouders mag extra regels maken over het 

gebruikmaken van dit artikel.
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3.	 Regels over seksbedrijven, 

prostitutie en meer van zulke 

onderwerpen

Paragraaf 1. Algemene bepalingen

3:1	 De betekenis van een aantal woorden uit dit hoofdstuk

Als we in dit hoofdstuk een woord uit de volgende tabel gebruiken, dan heeft dat woord de 

betekenis die in de tabel staat:

Woord Betekenis

Seksbedrijf Een bedrijf waarin sekswerkers werken of een bedrijf dat tegen betaling 

erotisch-pornografische optredens, films en dergelijke laat zien. De 

volgende bedrijven zijn in ieder geval een seksbedrijf: prostitutiebedrijf, 

seksbioscoop, seksautomatenhal, sekstheater en parenclub.

Sekswerker Een persoon die tegen betaling seks aanbiedt of uitvoert.

Prostitutiebedrijf Een bedrijf waar prostitutie plaatsvindt. Prostitutie betekent tegen 

betaling seks aanbieden of uitvoeren. Een erotische massagesalon is 

ook een prostitutiebedrijf.

Escortbedrijf 

(escortservice)

Een prostitutiebedrijf waarbij de sekswerker niet in de bedrijfsruimte 

van het bedrijf werkt, maar ergens anders zoals bij de klant thuis of een 

hotel.

Sekswinkel Een winkel die vooral erotisch-pornografische spullen verkoopt of 

verhuurt.

Exploitant De persoon of personen die een seksbedrijf of escortbedrijf runnen 

(exploiteren). Deze persoon of personen kunnen een mens of 

een rechtspersoon (zoals een besloten vennootschap) zijn. Is de 

exploitant een rechtspersoon? Dan zijn de persoon of personen die de 

rechtspersoon mogen vertegenwoordigen ook de exploitant. 

Beheerder De persoon of personen die de directe feitelijke leiding uitvoeren 

in een seksbedrijf of escortbedrijf. Een rechtspersoon kan geen 

beheerder zijn; de beheerder is altijd een mens of meerdere mensen.

Bezoeker De persoon een seksbedrijf bezoekt (daar aanwezig is), met 

uitzondering van:

de exploitant;

de beheerder;

de sekswerker;

het personeel dat in het seksbedrijf werkt;

toezichthouders die zijn aangewezen volgens artikel 6.2 van deze 

regeling;

andere personen die om dringende redenen in het seksbedrijf moeten 

zijn.

3:2	 Het voor dit hoofdstuk bevoegde bestuursorgaan

Als we in dit hoofdstuk ‘de gemeente’ schrijven, bedoelen we het college van 

burgemeester en wethouders. Het college is namelijk bevoegd om voor de gemeente de 

beslissingen te nemen die in dit hoofdstuk staan. Gaat het echter over voor het publiek 

openstaande gebouwen en daarbij behorende terreinen als bedoeld in artikel 174 van de 

Gemeentewet? Dan is de burgemeester het bevoegde bestuursorgaan.
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3:3	 Extra regels voor de bevoegdheden van de gemeente

Het college mag extra regels maken voor de bevoegdheden die de gemeente volgens dit 

hoofdstuk heeft. Het college mag dat doen als dat belangrijk is voor de openbare orde en de 

belangen genoemd in de tweede alinea van artikel 3:13 van deze regeling.

Paragraaf 2. Seksbedrijven, straatprostitutie, sekswinkels en dergelijke

3:4	 Voor een seksbedrijf moet je toestemming van de gemeente 
hebben

1	 Ga je een seksbedrijf beginnen, overnemen of veranderen? Dan vraag je voor het 

seksbedrijf toestemming aan de gemeente. Dat is verplicht. De toestemming krijg je in een 

juridisch document dat we vergunning noemen. Krijg je geen toestemming? Dan mag je 

het seksbedrijf niet openen of veranderen.

2	 Het volgende geldt altijd:

•	 Je kunt alleen toestemming krijgen voor een seksbedrijf in het gebied Ede-Stad.

•	 Er wordt in het gebied Ede-Stad maximaal één seksbedrijf toegestaan.

3	 Vraag je de gemeente om toestemming voor een seksbedrijf? Dan zet je in de aanvraag in 

ieder geval de volgende gegevens:

•	 de persoonsgegevens van de exploitant van het seksbedrijf;

•	 de persoonsgegevens van de beheerder van het seksbedrijf;

•	 het karakter van het seksbedrijf, zoals seksbioscoop, prostitutiebedrijf, erotische 

massagesalon enzovoort.

4	 In artikel 3:12 vind je de termijn waarbinnen de gemeente beslist op je aanvraag voor 

een vergunning voor een seksbedrijf. Beslist de gemeente niet op tijd op de aanvraag 

om toestemming? Dan krijg je niet automatisch toestemming. In artikel 3:13 vind je de 

redenen waarom de gemeente de aanvraag kan afwijzen.

3:4a	 Escortbedrijven zijn verboden

In de gemeente Ede zijn escortbedrijven verboden. Voor dit type seksbedrijf kun je dus geen 

toestemming krijgen.

3:5	 Eisen die gelden voor exploitant en beheerder van seksbedrijven

1	 De gemeente stelt de volgende eisen aan exploitanten en beheerders van seksbedrijven:

a.	 Ze staan niet onder curatele.

b.	 Ze zijn niet ontzet uit de ouderlijke macht of de voogdij.

c.	 Ze hebben zich in het verleden netjes gedragen. Met andere woorden: ze hebben niet 

iets slechts gedaan..

d.	 Ze zijn minimaal 21 jaar oud.

2	 Naast de eisen uit de eerste alinea van dit artikel, stelt de gemeente de volgende eisen aan 

exploitanten en beheerders van seksbedrijven:

a.	 Ze zijn niet met toepassing van artikel 37 van het Wetboek van Strafrecht in een 

psychiatrisch ziekenhuis geplaatst of met toepassing van artikel 37a van het Wetboek 

van Strafrecht ter beschikking gesteld.

b.	 Ze zijn niet binnen de laatste vijf jaar onherroepelijk veroordeeld tot een 

onvoorwaardelijke vrijheidsstraf van zes maanden of meer. Het gaat dan om een 

veroordeling door:

•	 de rechter in Nederland;

•	 de rechter in het Caribisch deel van het Koningrijk der Nederlanden:

	- de drie openbare lichamen Bonaire, Saba en Sint-Eustatius;

	- de landen Aruba, Curaçao en Sint Maarten; 

•	 andere rechters als het gaat om een veroordeling voor een misdrijf waarvoor 

volgens Nederlands recht een bevel tot voorlopige hechtenis24 gegeven mag 

worden.

24	 Het bevel dat wordt gegeven volgens artikel 67, eerste lid, van het Wetboek van Strafvordering.
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c.	 Ze zijn niet binnen de laatste vijf jaar bij ten minste twee rechterlijke uitspraken 

onherroepelijk veroordeeld tot een onvoorwaardelijke geldboete van 500 euro of 

meer of tot een andere hoofdstraf als bedoeld in artikel 9, eerste lid, onder a van het 

Wetboek van Strafrecht, wegens dan wel mede wegens overtreding van:

1°.	  bepalingen gesteld bij of krachtens de Alcoholwet, de Opiumwet, de 

Vreemdelingenwet en de Wet arbeid vreemdelingen;

2°.	 de artikelen 137c tot en met 137g, 140, 240b, 242 tot en met 249, 252, 250a (oud), 

273f, 300 tot en met 303, 416, 417, 417bis, 426, 429quater en 453 van het Wetboek 

van Strafrecht;

3°.	 de artikelen 8 en 162, derde lid, alsmede artikelen 6 juncto artikel 8 en artikel 163 

van de Wegenverkeerswet 1994; 

4°.	 de artikelen 1, onder a, b en d , 13, 14, 27 en 30b van de Wet op de Kansspelen;

5°.	 de artikelen 2 en 3 van de Wet op de weerkorpsen; 

6°.	 de artikelen 54 en 55 van de Wet wapens en munitie.

3	 De volgende situaties gelden ook als een veroordeling bedoeld in de tweede alinea van 

dit artikel:

a.	 Vrijwillige betaling van een bedrag als bedoeld in artikel 74, tweede lid onder a van 

het Wetboek van Strafrecht of artikel 76, derde lid onder a van de Algemene wet 

inzake rijksbelastingen, als het bedrag 375 euro of meer bedraagt. 

b.	 Een bevel tot tenuitvoerlegging van een voorwaardelijke straf.

4	 De periode van vijf jaar uit de tweede alinea begint te lopen op de volgende 

momenten:

a.	 bij de weigering van een vergunning: op de dag die vijf jaar voor de beslissing op de 

aanvraag ligt; 

b.	 bij de intrekking van een vergunning: op de dag die vijf jaar voor de intrekking ligt.

5	 De exploitant of de beheerder zijn binnen de laatste vijf jaar geen exploitant of 

beheerder geweest van een seksbedrijf of escortbedrijf dat door de gemeente voor ten 

minste een maand is gesloten, of waarvan de vergunning bedoeld in artikel 3:4, eerste 

lid, is ingetrokken. Dit geldt niet als je duidelijk kunt maken is dat dit niet de schuld was 

van de exploitant of beheerder.

3:6	 Sluitingstijden voor seksbedrijven

1	 Seksbedrijven zijn iedere dag verplicht gesloten tussen 0.00 en 06.00 uur.

2	 De gemeente kan beslissen dat voor een bepaald seksbedrijf andere sluitingstijden 

gelden.

3	 Tijdens de sluitingstijden mag het seksbedrijf geen bezoekers toelaten of aanwezig 

laten zijn. Voor bezoekers zelf is het ook verboden om tijdens de sluitingstijden in het 

seksbedrijf te zijn. Met sluitingstijden bedoelen we ook de tijdelijke sluitingstijden van 

artikel 3:7.

4	 Is sprake van een situatie waarvoor regels volgens de Omgevingswet gelden? Dan 

gelden de eerste drie alinea’s van dit artikel niet.

3:7	 Tijdelijk andere sluitingstijden voor seksbedrijven of een gehele 
sluiting

1	 De gemeente kan beslissen dat:

a.	 voor seksbedrijven tijdelijk andere sluitingstijden gelden dan die van artikel 3:6;

b.	 een bepaald seksbedrijf gesloten moet worden. Die sluiting kan tijdelijk of blijvend 

zijn en geheel of gedeeltelijk.

De gemeente kan dat beslissen als:

•	 dit belangrijk is voor de openbare orde en de belangen die in de tweede alinea van 

artikel 3:13 staan; of als 

•	 er bij het seksbedrijf in strijd met de regels van dit hoofdstuk wordt gehandeld.

2	 Neemt de gemeente een besluit uit de eerste alinea van dit artikel? Dan wordt dat besluit aan de 

exploitant per post toegezonden of persoonlijk uitgereikt. Het besluit wordt ook gepubliceerd in 

het elektronisch Gemeenteblad. 
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3:8	 Exploitant en beheerder seksbedrijf zijn aanwezig en houden 
toezicht

1	 Is de exploitant of beheerder niet in het seksbedrijf aanwezig? Dan is het verboden om 

het seksbedrijf voor bezoekers open te hebben.

2	 De exploitant en beheerder houden steeds toezicht in het seksbedrijf. Dit betekent in 

ieder geval dat ze ervoor zorgen dat in het seksbedrijf:

•	 geen strafbare feiten25 gebeuren;

•	 geen sekswerkers werken in strijd met de regels volgens de Wet arbeid 

vreemdelingen of de Vreemdelingenwet.

3:9	 Straatprostitutie is verboden

1	 Straatprostitutie is prostitutie waarbij de sekswerker op straat contact zoekt met zijn 

of haar klanten. Straatprostitutie is verboden en je kunt daarvoor geen toestemming 

krijgen. 

2	 De politie kan je bevelen om ergens weg te gaan als dat nodig is om je aan het verbod 

van straatprostitutie te houden. 

3:10	 Sekswinkels

De gemeente mag sekswinkels verbieden in bepaalde gebieden of delen van de gemeente. 

De gemeente mag dat doen als het verbod in het belang is van de openbare orde of de 

woon- en leefomgeving.

3:11	 Tentoonstellen, aanbieden en aanbrengen van erotisch-
pornografisch materiaal

1	 Het is de eigenaar of een andere rechthebbende op grond of een gebouw26 verboden 

op de grond of in of op het gebouw erotisch-pornografisch materiaal openlijk:

•	 tentoon te stellen;

•	 aan te bieden;

•	 op te plakken of op een andere manier aan te brengen.

•	 Met erotisch-pornografisch materiaal bedoelen we spullen, teksten, 

aankondigingen, gedrukte of geschreven stukken, afbeeldingen en dergelijke met 

een erotisch-pornografische karakter.

2	 Het verbod van de eerste alinea geldt alleen als:

a.	 de gemeente de rechthebbende heeft geïnformeerd dat de manier van tentoonstellen, 

aanbieden of aanbrengen van het materiaal de openbare orde of de woon- en 

leefomgeving in gevaar brengt;

b.	 de rechthebbende de regels niet naleeft, die de gemeente heeft gemaakt in het belang 

van de openbare orde of de woon- en leefomgeving.

3	 Het verbod van de eerste alinea geldt niet voor situaties waarvoor het recht op vrijheid 

van meningsuiting uit de Grondwet geldt.

25	 Dit geldt voor alle strafbare feiten, maar zeker ook voor de strafbare feiten in:
	 de Opiumwet;
	 de Wet wapens en munitie;
	 de volgende titels van het Tweede Boek van het Wetboek van Strafrecht: XIV (misdrijven tegen de 

zeden), XVIII (misdrijven tegen de persoonlijke vrijheid), XX (mishandeling), XXII (diefstal) en XXX 
(heling). 

26	 Met ‘grond of een gebouw’ bedoelen we alle onroerende zaken.
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Paragraaf 3. Beslistermijn toestemming seksbedrijf en redenen om 
geen toestemming te geven

3:12	 Termijn waarbinnen de gemeente beslist op aanvraag 
toestemming seksbedrijf

1	 Vraag je volgens de eerste alinea van artikel 3:4 van deze regeling de gemeente om 

toestemming voor een seksbedrijf? Dan beslist de gemeente binnen twaalf weken op 

de aanvraag. De beslistermijn van twaalf weken start op de dag na de dag waarop de 

gemeente de aanvraag ontving. 

2	 Lukt het de gemeente niet om binnen de beslistermijn van twaalf weken een beslissing 

te nemen? Dan mag de gemeente de beslissing eenmaal uitstellen. Het uitstel mag 

maximaal twaalf weken duren. 

3	 De regels uit de eerste twee alinea’s van dit artikel gelden in plaats van de eerste alinea 

van artikel 1:2 van deze regeling.

3:13	 Redenen om toestemming voor seksbedrijf af te wijzen 
(weigeringsgronden)

1	 De gemeente wijst de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf af als: 

a.	 de exploitant of de beheerder van het seksbedrijf niet voldoet aan de eisen die in 

artikel 3:5 van deze regeling staan; 

b.	 de vestiging of het runnen (de exploitatie) van het seksbedrijf in strijd is met:

•	 het omgevingsplan,

•	 een bekendgemaakte ontwerpwijziging van een omgevingsplan,

•	 een voorbereidingsbesluit,

•	 de voorwaarden die in de tweede alinea van artikel 3:4 staan;

c.	 er aanwijzingen zijn dat in het seksbedrijf mensen werken of gaan werken, hoewel 

dat niet mag volgens:

•	 artikel 273f van het Wetboek van Strafrecht;

•	 de Wet arbeid vreemdelingen;

•	 de Vreemdelingenwet.

2	 De gemeente kan de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf ook afwijzen als 

dat belangrijk is voor:

a.	 het voorkomen of beperken van overlast;

b.	 de bescherming van de woon- en leefomgeving;

c.	 de veiligheid van personen of spullen en andere bezittingen27;

d.	 de verkeersvrijheid of verkeersveiligheid;

e.	 de gezondheid;

f.	 de arbeidsomstandigheden van de sekswerker.

3	 De gemeente kan de aanvraag om toestemming voor een seksbedrijf tot slot ook 

afwijzen volgens artikel 1:8 van deze regeling.

Paragraaf 4. Beëindiging exploitatie en wijziging van de beheerder

3:14	 Beëindiging exploitatie seksbedrijf

1	 Heeft de exploitant die op de vergunning van het seksbedrijf staat de exploitatie 

gestopt28? Dan geldt de toestemming voor het seksbedrijf direct niet meer.

2	 Is de exploitatie van het seksbedrijf gestopt? Dan informeert de exploitant de gemeente 

daarover. Dat doet de exploitant schriftelijk en binnen een week.

3:15	 Wijziging beheerder seksbedrijf

27	 Met spullen en andere bezittingen bedoelen we wat juristen ‘goederen’ noemen: alle zaken en alle 

vermogensrechten (artikel 1 van Boek 3 van het Burgerlijk Wetboek).

28	 Met stoppen van de exploitatie bedoelen we niet alleen formeel of juridisch stoppen: het artikel geldt 

ook als de exploitatie feitelijk stopt.
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1	 Stopt de beheerder met het uitvoeren van de leiding29 in het seksbedrijf? Dan 

informeert de exploitant de gemeente daarover. Dat doet de exploitant schriftelijk en 

binnen een week. 

2	 Er kan in het seksbedrijf een nieuwe beheerder de feitelijke leiding gaan uitvoeren. 

Voorwaarde is dat de persoonsgegevens van de nieuwe beheerder in de vergunning 

komen te staan en de oude beheerder uit de vergunning wordt verwijderd. Dit moet de 

exploitant bij de gemeente aanvragen. De gemeente wijst de aanvraag af als de nieuwe 

beheerder niet voldoet aan de eisen van artikel 3:5 van deze regeling. 

3	 Heeft de gemeente nog niet beslist op de aanvraag van de exploitant om de beheerder 

te wijzigen? Dan mag vanaf het indienen van de aanvraag een nieuwe beheerder 

de feitelijke leiding in het seksbedrijf uitvoeren. Dat mag totdat de gemeente op de 

aanvraag heeft beslist.

3:16	 –

Dit artikel geldt niet meer.

29	  Met stoppen van de leiding bedoelen we niet alleen formeel of juridisch stoppen: het artikel 
geldt ook als de leiding feitelijk stopt. 
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4.	 Bescherming van het milieu, 

de mooie natuur en zorg voor 

het uiterlijk aanzien van de 

gemeente

Paragraaf 1. Voorkomen of beperken geluidhinder en hinder door 
verlichting

4:1 tot en met 4:3

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

4:4	 –

Dit artikel geldt niet meer.

4:5	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

4:5A Traditioneel schieten

Dit artikel bestaat nog niet.

4:6	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

Paragraaf 2. Regels over bodem-, weg- en milieuverontreiniging

4:7 	 Straatvegen

Dit artikel bestaat nog niet.

4:8 	 Verbod om in het openbaar te plassen of te poepen 

Ben je in de bebouwde kom van de gemeente en moet je naar het toilet? Dat mag in een 

openbaar toilet. Je mag niet plassen of poepen tegen gebouwen, op de straat, in een park 

enzovoort.

4:9 	 - 

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan. 
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4:9a -

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

Paragraaf 3. Het bewaren van houtopstanden

4:10 tot en met 4:11f

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

Paragraaf 4. Maatregelen tegen ontsiering en stankoverlast

4:13	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

4:14	 –

Dit artikel geldt niet meer.

4:15	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

4:16	 –

Dit artikel geldt niet meer.

Paragraaf 5. Kamperen buiten kampeerterreinen

4:17	 –

Dit artikel geldt niet meer.

4:18 en 4:19

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.
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5.	 Regels voor andere 

onderwerpen die belangrijk zijn 

voor de gemeente 

Paragraaf 1. Overdreven situaties rondom parkeren

5:1	 –

Dit artikel bestaat niet meer.

5:2	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

5:3	 –

Dit artikel bestaat niet meer.

5:4 tot en met 5:9

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

5:10	 –

Dit artikel bestaat niet meer.

5:11 en 5:12

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

Paragraaf 2. Geld of spullen inzamelen (collecteren)

5:13	 Alleen met toestemming mag je geld en spullen inzamelen

1	 Wil je in het openbaar geld of spullen ophalen voor een goed doel? Of een intekenlijst 

aanbieden voor zo’n openbare inzameling? Dan moet je daarvoor toestemming vragen 

aan het college van burgemeester en wethouders. De toestemming krijg je in een 

juridisch document dat we vergunning noemen. Beslist het college niet op tijd op je 

aanvraag ? Dan heb je automatisch toestemming voor de inzameling.

2	 De eerste alinea van dit artikel geldt ook:

•	 	als je in het openbaar zoekt naar leden of donateurs voor een goed doel;

•	 als je spullen of diensten verkoopt voor een goed doel of doet alsof (een deel van) 

de opbrengst voor een goed doel is.

3	 Is je actie niet openbaar, maar houd je een inzameling bij een kleine groep mensen die 

je kent? Dan hoef je geen toestemming te vragen. 
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4	 De volgende organisaties hoeven geen toestemming te vragen voor een openbare 

inzameling:

•	 Organisaties die door het college van burgemeester en wethouders zijn ingedeeld 

in het zogenoemde collecte- en wervingsrooster van de gemeente. Dit onder de 

voorwaarde dat de organisatie zich houdt:

	- aan het rooster;

	- de regels die het college bij het rooster heeft gegeven.

•	 Andere organisaties die van het college van burgemeester en wethouders geen 

toestemming hoeven te vragen.

Paragraaf 3. Straathandel

5:14	 Wat is straathandel?

1	 In deze paragraaf gebruiken we het woord ‘straathandel’. Een ander woord voor 

straathandel is ‘venten’. In dit artikel leggen we uit wat we in deze regeling bedoelen 

met het woord straathandel.

2	 Straathandel of venten betekent dat je diensten aanbiedt of spullen verkoopt of aflevert:

•	 aan huis;

•	 huis aan huis;

•	 op straat of een andere plaats in de open lucht.

3	 De volgende activiteiten zijn geen straathandel:

•	 spullen thuis bezorgen die iemand in een winkel heeft gekocht;

•	 diensten aanbieden of spullen verkopen of afleveren op (jaar)markten30;

•	 diensten aanbieden of spullen verkopen of afleveren op een standplaats. (Een 

standplaats is een vaste plek in het openbaar zoals een kraam, wagen of tafel);

•	 verhuren van deel-bromfietsen die op de openbare weg geparkeerd staan.

5:15	 Wanneer is straathandel verboden?

1	 Straathandel is verboden als daardoor een van de volgende zaken in gevaar komt:

•	 de openbare orde; 

•	 de openbare veiligheid;

•	 de volksgezondheid;

•	 het milieu.

2	 Straathandel is ook verboden:

•	 tussen 22:00 uur ‘s avonds en 06:00 uur ’s ochtends;

•	 op zondagen (de hele dag).

3	 De eerste alinea geldt niet als artikel 5 van de Wegenverkeerswet 1994 regels geeft voor 

de situatie.

5:16	 Het verbod op straathandel geldt niet bij meningsuiting

1	 Vent je boeken, tijdschriften, kranten, flyers of andere papieren waarin gedachtes en 

gevoelens staan? Dan geldt het verbod op straathandel alleen op sommige plaatsen of 

op sommige tijdstippen. Het college van burgemeester en wethouders kan die plaatsen 

en tijdstippen vaststellen. 

2	 Wil je papieren met gedachtes en gevoelens venten op plaatsen of tijdstippen die het 

college van burgemeester en wethouders heeft verboden? Dan kun je het college 

om toestemming vragen. De toestemming krijg je in een juridisch document dat 

we ontheffing noemen. Beslist het college niet op tijd op je aanvraag? Dan heb je 

automatisch toestemming voor het venten.

30	  We bedoelen hier de (jaar)markten uit artikel 160, eerste lid aanhef en onder g, van de Gemeen-

tewet of artikel 5:22 van deze regeling.
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Paragraaf 4. Standplaatsen

5:17 tot en met 5:20

Deze artikelen worden verplaatst naar het omgevingsplan.

5:21	 –

Dit artikel geldt niet meer.

Paragraaf 5. –

Deze hele paragraaf geldt niet meer.

Paragraaf 6. Openbaar water

5:24	 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

5:29 Ligplaats woonschepen en overige vaartuigen

Dit artikel bestaat nog niet.

5:26 en 5:27

Deze artikelen gelden niet meer.

5:28 –

Dit artikel wordt verplaatst naar het omgevingsplan.

5:29 Reddingsmiddelen

Dit artikel bestaat nog niet.

5:30 Veiligheid op het water

Dit artikel bestaat nog niet.

5:31 Overlast aan vaartuigen

Dit artikel bestaat nog niet.

Paragraaf 7.	Crossterreinen en paardrijden en ander verkeer in 
natuurgebieden

5:31a –

Dit artikel geldt niet meer.
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5:32	 Verbod om in het veld (offroad) te crossen met auto’s, motors 
en bromfietsen

1	 Het is verboden om in het veld te crossen met auto’s, motors, andere 

motorvoertuigen31 en bromfietsen. Je mag met zo’n voertuig ook niet in het veld 

zijn met de bedoeling om te gaan crossen. Tot slot mag je geen crosswedstrijden, 

trainingen voor crosswedstrijden of proefritten in het veld organiseren. Met ‘in het 

veld’ bedoelen we alle terreinen behalve wegen. (Op wegen gelden de normale 

verkeersregels.) 

2	 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat voor bepaalde terreinen 

het verbod om te crossen niet geldt. Het college mag voor deze terreinen extra regels 

maken als dat belangrijk is om:

•	 overlast te voorkomen of te beperken;

•	 het uiterlijk van de omgeving te beschermen;

•	 milieubelangen te beschermen;

•	 de veiligheid van de crossers te beschermen;

•	 de veiligheid van het publiek dat naar de cross kijkt te beschermen.

3	 Het verbod om te crossen geldt niet voor situaties die worden geregeld in de 

Omgevingswet, afdeling 3.9 van het Besluit activiteiten leefomgeving, de Zondagswet 

of het Besluit geluidproduktie sportmotoren.

5:33	 Verbod om in natuurgebieden te rijden, fietsen of paard te rijden

1	 Wil je met een auto, motor, ander motorvoertuig, bromfiets, fiets of paard in een 

natuurgebied rijden of zijn? Dan mag dat alleen op de wegen en paden die voor 

dat verkeer bedoeld zijn. Met natuurgebied bedoelen we natuurgebieden, parken, 

plantsoenen en gebieden voor ontspanning (recreatiegebieden) die voor iedereen 

toegankelijk zijn.

2	 Het college van burgemeester en wethouders kan beslissen dat voor bepaalde terreinen 

het verbod in de eerste alinea niet geldt. Het college mag voor deze terreinen extra 

regels maken als dat belangrijk is om:

a.	 overlast te voorkomen;

b.	 natuurwaarden te beschermen;

c.	 milieubelangen te beschermen;

d.	 de veiligheid van de bezoekers van het terrein te beschermen.

3	 Het verbod in de eerste alinea geldt niet voor auto’s, motors, motorvoertuigen, 

bromfietsen, fietsen en paarden:

a.	 die worden gebruikt door politie, brandweer, ambulance of andere hulpdiensten32;

b.	 die nodig zijn voor het beheer, onderhoud of gebruik (exploitatie) van het gebied;

c.	 die nodig zijn voor wettelijk verplichte werkzaamheden;

d.	 van personen33 die in het gebied grond of gebouwen bezitten, huren of pachten.

e.	 die worden gebruikt om de personen bedoeld bij letter d te bezoeken of te 

verzorgen.

4	 Het college van burgemeester en wethouders kan goedkeuren dat jij je niet aan het 

verbod uit de eerste alinea hoeft te houden. Deze toestemming noemen we een 

ontheffing.

31	  Wat een motorvoertuig is, staat in artikel 1 van het Reglement verkeersregels en verkeerstekens 
1990.

32	  Met hulpdiensten bedoelen we volgens artikel 29, eerste lid, van het Reglement verkeersregels 

en verkeerstekens 1990 aangewezen hulpverleningsdiensten.
33	  In juridische zin bedoelen we zakelijk gerechtigden tot het stuk grond of het gebouw.
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Paragraaf 8. Verbod om buiten vuur te maken

5:34	 Verbod om buiten vuur te maken

1	 Het is verboden om in de buitenlucht vuur te maken door bijvoorbeeld stoffen of 

spullen te verbranden. Dit verbod geldt als het vuur gevaarlijk is voor de openbare orde 

of openbare veiligheid. 

2	 Het verbod geldt niet voor het verbranden van stoffen of spullen in een inrichting 

volgens de Wet Milieubeheer.

Paragraaf 9. As van een overleden persoon verstrooien

5:35	 Wat is asverstrooiing?

Asverstrooiing is het uitstrooien van de as van een overleden en gecremeerde persoon. 

Regels over crematie en asverstrooiing staan in de Wet op de lijkbezorging. In deze wet 

staat dat de as kan worden uitgestrooid op open zee, een strooiveld bij een kerkhof of een 

ander terrein dat voor asverstrooiing bedoeld is. Strooi je de as ergens anders uit? Dan 

noemen we dat ‘incidentele asverstrooiing’. In de artikelen 5:36 en 5:37 staat wanneer 

incidentele asverstrooiing niet is toegestaan. 

5:36	 Plaatsen waar je de as van een overleden persoon niet mag 
uitstrooien

Je mag de as van een overleden persoon uitstrooien op openbare grond, maar niet op de 

volgende plaatsen:

•	 verharde delen van wegen;

•	 gemeentelijke begraafplaatsen;

•	 crematoriumterreinen.

5:37	 Geen asverstrooiing bij hinder of overlast

Je mag de as van een overleden persoon niet uitstrooien als dat andere mensen ongemak 

of overlast geeft.



43

Algemene plaatselijke verordening 

van de gemeente Ede 2022

6.	 Controle van de regels en 

straffen voor als je je niet aan de 

regels houdt

6:1	 Welke straf krijg je als je regels uit deze regeling overtreedt?

1	 Houd je je niet aan de regels uit deze regeling? Dan kun je een geldboete krijgen 

of zelfs een gevangenisstraf34. De zwaarte van de straf hangt af van welke regel je 

overtreedt. In de tweede alinea vind je de overtredingen die het zwaarst worden 

gestraft; in de derde alinea staan de lichtere overtredingen.

2	 Je kunt een gevangenisstraf van maximaal drie maanden of een geldboete van 

maximaal € 4.500,0035 krijgen, als je een van de volgende artikelen uit deze regeling 

overtreedt:

•	 hoofdstuk 2: 2:1, 2:8, 2:9, 2:10, 2:18, 2:22, 2:28, 2:29, 2:30, 2:31, 2:32, 2:39, 2:39a, 

2:41, 2:42, 2:43, 2:44, 2:44a, 2:47, 2:47a, 2,47b, 2:48, 2:49, 2:50, 2:50a, 2:53, 2:57, 

2:59, 2:59a, 2:60a, 2:62, 2:64, 2:64a, 2:65, 2:67, 2:68, 2:73, 2:73a, 2:73b, 2:74, 2:74a, 

2:79, 2:80, 2:81;

•	 hoofdstuk 3: 3:4, 3:4a, 3:9, 3:10;

•	 hoofdstuk 4: 4:5, 4:6, 4:9a, 4:11a, 4:11b, 4:11d, 4:11e, 4:13, 4:15, 4:18;

•	 hoofdstuk 5: 5:2, 5:4, 5:5, 5:6, 5:7, 5:8, 5:9, 5:11, 5:13, 5:15, 5:16, 5:18, 5:19, 5:24, 

5:28, 5:32, 5:33, 5:34, 5:36 en 5:37.

3	 Je kunt een geldboete van maximaal € 450,0036 krijgen, als je een van de volgende 

artikelen uit deze regeling overtreedt:

•	 hoofdstuk 2: 2:6, 2:14, 2:15, 2:16, 2:21, 2:25, 2:26, 2:26a, 2:36, 2:38, 2:51, 2:52, 2:58, 

2:60;

•	 hoofdstuk 3: 3:6, 3:7, 3:8, 3:11;

•	 hoofdstuk 4: 4:8, 4:9;

•	 hoofdstuk 5: 5:12.

4	 De alinea’s 2 en 3 gelden niet alleen als je een regel uit de genoemde artikelen 

overtreedt, maar ook:

•	 als je een extra regel overtreedt die volgens zo’n artikel is vastgesteld;

•	 als je volgens het artikel toestemming van de gemeente hebt gekregen en je houdt 

je niet aan de extra regels of grenzen die de gemeente je bij de toestemming heeft 

gegeven (zie artikel 1:4).

5	 Overtreed je artikel 2:10 met een activiteit waarvoor je toestemming nodig hebt volgens 

het omgevingsrecht? Dan geldt de tweede alinea niet; in plaats daarvan geldt artikel 1a 

van de Wet op de economische delicten. 

34	 In deze regeling bedoelen we met gevangenisstraf het juridische begrip ‘hechtenis’. Hechtenis is – net 

als gevangenisstraf – een zogenoemde hoofdstraf uit het Wetboek van Strafrecht. En hechtenis is net 

als gevangenisstraf een vrijheidsstraf; een straf waarbij je gevangen wordt gehouden in een gevangenis 

of huis van bewaring. Omdat iedereen het woord gevangenisstraf kent, gebruiken we dat woord in 

deze regeling. Maar juridisch zijn hechtenis en gevangenisstraf dus niet helemaal hetzelfde. 

35	  Dit is de geldboete van de tweede categorie zoals bedoeld in artikel 23 van het Wetboek van 

Strafrecht. De overheid verhoogt de maximumboetes regelmatig. Geldt volgens het Wetboek van 

Strafrecht een hogere boete dan in deze regeling staat? Dan geldt het hogere boetebedrag van het 

Wetboek van Strafrecht. 

36	  Het gaat hier over de geldboete van de eerste categorie zoals bedoeld in artikel 23 van het Wetboek 

van Strafrecht. Zie voor een verdere toelichting de vorige aantekening over de geldboete van de 

tweede categorie. 
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6:2	 Wie controleert de regels uit deze regeling?

1	 De gemeente controleert of je je aan deze regeling houdt. De volgende personen doen 

de controle:

•	 politieagenten;

•	 buitengewoon opsporingsambtenaren (boa’s) die bij de gemeente werken;

•	 personen die zich met de controle bezighouden volgens een besluit van de 

gemeente.

2	 De opsporing van strafbare feiten die met deze regeling te maken hebben, is een 

taak van de ambtenaren volgens de artikelen 141 en 142 van het Wetboek van 

Strafvordering.

6:3	 Mogen controleurs een woning binnengaan?

De personen bedoeld in artikel 6:1 mogen een woning binnengaan; ook als de bewoner 

daar geen toestemming voor geeft. Dit geldt alleen als de controle of opsporing te maken 

heeft met:

•	 de handhaving van de openbare orde;

•	 de handhaving van de openbare veiligheid;

•	 de bescherming van het leven of de gezondheid van personen. 

6:4	 De vorige regeling geldt niet meer

De gemeenteraad neemt de vorige regeling – de Algemene plaatselijke verordening Ede 

2020 – terug met ingang van de dag dat de nieuwe regeling geldt. De oude regeling geldt 

dan dus niet meer.

6:5	 Wat gebeurt er met oude besluiten?

1	 Heeft de gemeente in het verleden besluiten genomen volgens de Algemene 

plaatselijke verordening Ede 2020? En golden die besluiten nog bij de start van deze 

nieuwe regeling? Dan blijven die oude besluiten geldig; we gaan ervan uit dat die 

besluiten volgens deze regeling zijn genomen. 

2	 De gemeente heeft in het verleden de volgende beleidsregels gemaakt:

a.	 Uitstallingen in Ede-Centrum 2007 van 20 juni 2007, kenmerk AJZ/2007/3927;

b.	 Uitstallingen in Winkelcentrum Bellestein van 22 april 2008, kenmerk 

AJZ/2007/25102;

c.	 Uitstallingen in Lunteren-Centrum van AJZ/2008/4188, aangepast op 24 juni 2009, 

kenmerk 583846;

	 Deze beleidsregels blijven geldig; we gaan ervan uit dat de beleidsregels volgens deze 

regeling zijn gemaakt. Het college van burgemeester en wethouders beslist tot welke 

datum de beleidsregels gelden.

6:6	 De datum waarop deze regeling gaat gelden

Deze regeling geldt vanaf de achtste dag na de dag waarop de gemeente deze 

regeling bekendmaakt. De gemeente maakt deze regeling bekend in het elektronische 

Gemeenteblad en op de site overheid.nl. 

6:7 	 De naam van deze regeling

De naam van deze regeling37 is: Algemene plaatselijke verordening Ede 2022.

37	 Juridisch heet de naam van een regeling: citeertitel.
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Vastgesteld in de openbare vergadering van [datum], zaaknummer […],

De gemeenteraad van Ede,

dr. G.H. Hagelstein 

de griffier, 

mr. L.J. Verhulst

de voorzitter.
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